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هوای پاک، حقی 
که احقاقش سخت 

شده است
داشتن هوای پاک حق طبیعی 
همه  مردم جهان است که نه تنها 
در این دوره بلکــه در تمام طول 
تاریخ از گذشتگان بسیار دور که 
آلودگی هوا بیشــتر به یک طنز 
شباهت داشــته تا آیندگانی که 
معلوم نیست هوای پاک را درک 
کننــد، این حق وجود اشــته و 
دارد اما به نظر می رســد احقاق 
آن در حال حاضر برای ما کمی 
سخت شــده اســت. کشوری 
کــه در ســال های نــه چندان 
دور در بیشــتر روزهای پاییز و 
زمستان و حتی بهاشر بارندگی 
داشته اســت حالا به دلیل عدم 
رسیدگی به جنگل هایش، سد 
ســازی های بیهوده اش ، از بین 
رفتن رودخانه هایش و .... دیگر 
باران و برف قابل توجهی ندارد و 
کارخانه هایش هم به صورت غیر 
مجاز و شبانه روزی بر آلودگی هوا 
می افزایند. حالا قوانین چگونه 
می تواند ، حــق طبیعی همه ما 
که داشــتن هوای پاک است را 

محقق کند؟!
قانون هوای پاک برای ...

فرصت ۱۵ روزه بانک ها 
برای چک های برگشتی

سخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا گفت: 
بانک ها موظف هســتند در صورت بازگشــت 
چک هــا، ۱۵ روز به اصناف فرصــت بدهند یا 
اگر چک بازگشت شــد از صاحب حساب، رفع 

اثر شود. 
حجت الله غلامی ســخنگوی ســتاد استانی 
مقابله با کرونا گفت: دو مصوبه جدید در زمینه 
فعالیت اصناف داریم، اولین مصوبه این هست 
کــه وام هایی که مهلتشــان بــرای واحد های 
آسیب پذیر رســیده، ۶ ماه تمدید می شود. او 
افــزود: در دومین مصوبه هــم بانک ها موظف 
هستند در صورت بازگشت چک ها، پانزده روز به 
اصناف فرصت بدهند یا اگر چک بازگشت شد از 

صاحب حساب، رفع اثر شود. 
سخنگوی ستاد استانی مقابله با...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S
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کنترل تورم و ایجاد رکود یا رونق اقتصادی همراه با چاپ پول: 

اقتصاد ایران بر سر دوراهی سرنوشت
اقتصاد ایران در سال جاری بر سر دوراهی بسیار سختی قرار گرفته، 

از یک سو با افزایش تورم به صورت فزاینده، طی سه سال اخیر 
به اعتقاد بسیاری از کارشناسان ادامه این روند ممکن نیست 
و ممکن این اقتصاد ایران تجربه مشابهی به مانند ونزوئلا پیدا 

کند، از سوی دیگر ایجاد رونق اقتصادی که همواره شعار آن داده می شود، 
مسئله ای که به گفته کارشناسان در شرایط فعلی تنها از طریق چاپ پول می تواند رخ 

دهد. ...

حمل و نقل

مشکل تردد خودروهای سنگین در شرق اصفهان حل شد

مدیــر منطقــه ۱۵ 
شــهرداری اصفهان 
گفت: با بهره برداری کامل از مجموعه پل های 
شهید سلیمانی به عنوان بخشی از رینگ 
چهارم حلقه حفاظتی کلانشهر اصفهان، 
مشکل تردد خودروهای سنگین به داخل 

شهر از سمت شرق حل خواهد شد. 

مسعود قاسمی درباره زمان بهره برداری از پروژه 
پل های شهید سلیمانی اظهار کرد: بخشی از این 
پروژه در انتهای ســال قبل شامل پل شماره یک 
زیر بار ترافیک رفته وعملیات احداث مابقی پل ها 
نیز تقریبا به اتمام رسیده که پس از رفع نواقص و 
علامت گذاری به زودی به طور کامل از این پروژه 
بزرگ بهره برداری خواهد شــد. مدیر منطقه ۱۵ 
شهرداری اصفهان درباره مشــخصات فنی این 
پروژه، تصریح کرد: این طرح شامل ۵ پل است که 
طولانی ترین آن، پل شماره یک به طول ۴۹۳ متر، 
در مسیر شرق به جنوب )یزد به شیراز(، در ارتفاع 
۱۴ متر اســت و کوتاه ترین آن، پل شماره پنج به 
طول ۱۲۵ در عمق ۷ متری از سطح زمین است 
که در مسیر شمال به شرق )تهران به یزد(قرار دارد. 
وی گفت: پل های شماره دو و سه در مسیر شمالی 
– جنوبی به طول ۲۰۰ و ۱۷۷ متر و پل شــماره 
چهار شــامل لوپ های جنوب به غــرب و غرب 
به شــمال در ارتفاع  ۷ متری، دیگر پل های این 

مجموعه عظیم هستند. 
قاسمی درباره مزایای این طرح گفت: اجرای این 
پروژه در راستای برنامه اصفهان ۱۴۰۰ که هدف 
آن توســعه متوازن شهری اســت در دستور کار 
مدیریت شهری قرار گرفت و با بهره برداری کامل 
از این پروژه خودروهای ســنگین دیگر نیازی به 

ورود به شهر ندارند و از طریق حلقه حفاظتی مسیر 
خود را طی خواهند کرد که این امر موجب کاهش 
ترافیک در شرق اصفهان و آرامش بیشتر ساکنین 

شهر به ویژه منطقه ۱۵ خواهد شد.
مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان در خصوص 
ادامه احداث رینگ چهارم در منطقه ۱۵ افزود: با 
احتساب ۴۰۰ متر از پروژه شهید سلیمانی حدود ۷ 
کیلومتر از مسیر حلقه حفاظتی شهر در این منطقه 
حدفاصل پل های شهید سلیمانی و تقاطع آفتاب 

قرار دارد که در سه فاز در حال احداث است.
وی بیان داشت: فاز اول این پروژه از کیلومتر چهارتا 
هفت نیاز به ۱۷۰ هزار مترمربع آزادسازی داشته 
که تاکنون ۹۵درصد از آن انجام شده و در اختیار 
پیمانکار قرار گرفته است و ۵ درصد باقیمانده نیز 

به زودی آزادسازی خواهد شد.
قاســمی گفت: فاز دوم از کیلومتــر دو تا چهار، 
۸۰ هزار مترمربع آزادسازی نیاز داشته است که 
تاکنون ۵۰ درصد آن انجام شده است و به زودی 
عملیات عمرانی آن آغاز خواهد شد و فاز سوم نیز 
از کیلومتر صفر تا دو می باشد که از کیلومتر صفر تا 

یک آن تا پایان اردیبهشت مهیای شروع عملیات 
احداث مسیر خواهد شــد و آزادسازی کیلومتر 
یک تا دو نیز در حال انجام است. مدیر منطقه ۱۵ 
شــهرداری اصفهان با بیان اینکه توافق با مالکان 
برای آزادسازی ۳۵۰ هزار مترمربع موردنیاز این 
پروژه باعث کند شدن روند احداث آن شده است، 
گفت: علی رغم این مشکل تلاش می کنیم تا پایان 
مرداد ماه ۵ کیلومتر از ۷ کیلومتــر این طرح در 

منطقه ۱۵ را در اختیار مردم قرار دهیم. 
وی ازکمربندی شمال خوراسگان به عنوان یکی از 
مهم ترین پروژه های این منطقه در سال ۱۴۰۰ نام 
برد و گفت: امسال اعتبار ۴۰ میلیارد تومانی برای 
ادامه این طرح و ۲۰ میلیارد تومان برای آزادسازی 
های مورد نیاز ۶ خیابان منتهی به آن در نظر گرفته 

شده است.
قاســمی در پایان ابراز امیدواری کرد که فاز اول 
این طرح امسال تا خیابان کنگاز به بهره برداری 
برسد و بتواند ترافیک خیابان جی را تا حد زیادی 
کاهش داده و ۶ خیابان منتهی به آن را از بن بست 

خارج کند.

فارس
گــــــزارش

به رغم محدودیت ها و تحریم ها:

توسعه کسب  و کارهای دانش بنیان و ۳ برابر شدن فروش محصولات فناور اصفهان

این شرکت ها در 
زمینه های مختلف 

مانند فناوری 
اطلاعات و ارتباطات، 

بیوتکنولوژی، 
نانوتکنولوژی، 

کشاورزی، 
محیط زیست، ساخت 

و تولید، تجهیزات 
پزشکی، اتوماسیون، 

شیمی، مواد و 
متالورژی، هنر و 

صنایع دستی فعالیت 
می کنند

شرکت های دانش بنیان و فناور اصفهان در چهار سال گذشته با حمایت های دولت و شهرک علمی و تحقیقاتی با وجود مشکلات و محدودیت ها موفق به 
توسعه کسب و کارها و افزایش میزان فروش محصولات و خدمات و گردش مالی خود شدند.

شرکت های دانش بنیان و فناور 
امروزه یکــی از عوامــل اصلی 
توسعه و پیشرفت کشورها و نیل 
به اقتصاد دانش محور هســتند 
و در این پیونــد دولت یازدهم و 
دوازدهم تلاش بســیاری برای 
توســعه و حمایــت از آنهــا با 
مجموعه اقداماتی مانند پشتیبانی های مالی، 
فعال سازی خطوط اعتباری از طریق صندوق 
نوآوری و شــکوفایی، ۱۱۰ برنامه تسهیلگر و 
حمایــت از صندوق های پژوهــش و فناوری 

غیردولتی انجام داده است.
»شرکت دانش بنیان« موسسه ای خصوصی یا 
تعاونی است که به منظور افزایش علم و ثروت، 
توسعه اقتصادی بر پایه دانش، تحقق اهداف 
علمی و اقتصادی در راستای گسترش اختراع و 
نوآوری و در نهایت تجاری سازی نتایج تحقیق 
و توسعه شامل طراحی و تولید کالا و خدمات 
در حوزه فناوری هــای برتر بــا ارزش افزوده 
فراوان تشکیل می شود. تاسیس شرکت های 
دانش بنیان به طور جدی از دهه ۸۰ در کشور از 
جمله در استان اصفهان مورد توجه قرار گرفت و 
اکنون بیش از ۹ هزار شرکت فناور و دانش بنیان 
در سراسر کشور فعال است که پنج هزار و ۴۰۰ 
واحد از میان آنها بطور رسمی بعنوان شرکت 

دانش بنیان ثبت شدند.
در این پیوند، مراکزی نیز برای حمایت از ایجاد و 
توسعه شرکت های دانش بنیان در کشور شکل 
گرفت که از نخستین آنها می توان به شهرک 
علمی و تحقیقاتی اصفهان اشاره کرد که فعالیت 
اجرایی خود را به طور جدی از ســال ۱۳۸۰ با 
راه اندازی اولین مرکز رشد فناوری آغاز کرد و 
امروز پس از گذشت ۲ دهه بیش از ۵۸۰ شرکت 

فناور را در خود دارد.
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان به عنوان 
نخستین سازمان دولتی موسس مراکز رشد 
و پارک های علم و فناوری در کشــور با هدف 
حمایت و هدایت شرکت های فناور با ایده های 
نوآورانه و به عنوان حلقه  واســط میان دولت، 
صنعت و دانشــگاه در جهت توســعه اقتصاد 
مبتنی بر دانش و تبدیل علم به ثروت فعالیت 
می کند و دارای ســه پارک علــم و فناوری، 
هشت مرکز رشــد فناوری، پنج مرکز نوآوری 
و شــکوفایی و مرکز علم و فناوری کودکان و 

نوجوانان در ۵۲۰ هکتار است.

این شهرک با استقرار هسته های فناور در دوره 
رشد مقدماتی، شرکت های فناور نوپا در مراکز 
رشد فناوری و شرکت های فناور رشدیافته در 
پارک های علم و فناوری، زمینه شــکل گیری 
و توسعه تعداد زیادی از شــرکت های دانش 
بنیان را در زمینه های مختلف فراهم کرده است 
بطوریکه نگاهی به آمار چهار سال گذشته نشان 
می دهد که تعداد شــرکت های فناور در این 

مجموعه ۱۵ درصد افزایش یافت.
تعداد ۵۰۷ شرکت فناور در ســال ۱۳۹۶ در 
شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان مستقر 
بودند که در سال ۱۳۹۷ به ۵۱۹ شرکت، سال 
۱۳۹۸ به ۵۴۱ شرکت و سال ۱۳۹۹ به ۵۸۲ 

شرکت رسیدند.
همچنین تعداد نیروهای انســانی متخصص 
شــاغل در واحدهای فناور مستقر در شهرک 
علمی و تحقیقاتــی اصفهان در چهار ســال 
گذشــته ۱۱ درصد افزایش یافت و از ۶ هزار و 
۸۳۹ نفر در سال ۱۳۹۶ به هفت هزار و ۵۸۲ نفر 

در سال ۱۳۹۹ رسید.
این شــرکت ها در زمینه های مختلف مانند 
فناوری اطلاعــات و ارتباطات، بیوتکنولوژی، 
نانوتکنولوژی، کشاورزی، محیط زیست، ساخت 
و تولید، تجهیزات پزشکی، اتوماسیون، شیمی، 
مواد و متالورژی، هنر و صنایع دستی فعالیت 

می کنند.
نگاهی به آمار چهار سال گذشته نشان می دهد 
که این شرکت ها با تلاش مضاعف، حمایت های 
صورت گرفته و بــا وجود همه مشــکلات و 
محدویت ها از جمله تحریم های ظالمانه موفق 
به توسعه کســب و کار دانش بنیان و افزایش 
گردش مالی، نیروی انسانی متخصص، فروش 
محصولات و خدمات، قراردادهای پژوهشی و 

فناوری و صادرات خود به خارج کشور شدند.

  افزایــش ۳ برابری گــردش مالی 

شرکت های فناور اصفهان
تجاری ســازی فناوری و ثروت آفرینی یکی از 
اهداف اساسی شکل گیری شرکت های دانش 
بنیان است و این واحدها بدلیل برخورداری از 
محصولات و خدمات حاصل از تجاری سازی 
دســتاوردهای فناوری به عنوان مجموعه ای 
اقتصادی با گردش  مالــی و توان اقتصادی بالا 

محسوب می شوند.
نگاهی به آمار شــهرک علمــی و تحقیقاتی 
اصفهان نشــان مــی دهد که گــردش مالی 
واحدهای فناور مســتقر در آن در چهار سال 
گذشته با رشد سه برابری همراه بود و از یکهزار 
و ۳۹۱ میلیارد تومان در سال ۱۳۹۶ به سه هزار 

و ۶۵۲ میلیارد تومان در سال ۱۳۹۹ رسید.

  افزایش ۳ برابــری فروش و صادرات 
محصولات شرکت های فناور 

شــرکت های دانش بنیان مستقر در شهرک 
علمی و تحقیقاتــی اصفهان در چهار ســال 
گذشته موفق به افزایش ســه برابری میزان 
فروش محصولات و خدمات فناور خود شدند 
بطوریکه این شاخص از ۵۸۳ میلیارد تومان در 
سال ۱۳۹۶ به یک هزار و ۷۵۸ میلیارد تومان 

در سال ۱۳۹۹ رسید.
همچنین ارزش مالی قراردادهای پژوهشی و 
فناوری شرکت های دانش بنیان مستقر در این 
مرکز با بخش های مختلف دولتی و خصوصی 
در چهار سال گذشته چهار برابر شد و از ۱۹۴ 
میلیارد تومان در سال ۱۳۹۶ به ۸۱۷ میلیارد 

تومان در سال ۱۳۹۹ افزایش یافت.
علاوه بر ایــن، میزان صــادرات محصولات و 
خدمات فناور شرکت های مستقر در شهرک 
علمی و تحقیقاتی اصفهان در چهار سال اخیر 
معادل سه برابر رشــد یافت و از ۱۲.۷ میلیون 
دلار در سال ۱۳۹۶ به ۳۷ میلیون دلار در سال 

۱۳۹۹ جهش یافت.

ایرنا
گـــزارش
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نوبت دوم

بازار طلا و سکه 1400/1/26 ساعت 20:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,715,00010,670,000قدیم

سکه طرح 
10,381,00010,378,000جدید

6,230,0006,270,000نیم سکه

3,910,0003,925,000ربع سکه

2257,0002262,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,522,0004,509,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,045,7001,026,900 عیار

طلای آب شده 
4,523,0004,510,000نقدی

یک گرم طلای 
241,393,7001,387,600 عیار

شنبه| 28 فروردین ۱400| ۱7 آوریل 202۱ | 4 رمضان ۱442 | سال سوم| شماره 7۵6|  صفحه اول
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اســماعیل نادری درخصوص برنامه های 
سازمان صمت استان برای رفع دغدغه مردم 
و تنظیم بازار در ماه رمضان امسال اظهار داشت: 
نظارت ها بر روی عرضه و قیمت مایحتاج مردم با استفاده از ظرفیت 
نیروهای حوزه بازرسی سازمان صمت، بازرســی اتاق اصناف و 

بازرسی بسیج اصناف در این ماه تشدید خواهد شد.
معاون امور بازرگانی ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان 
اصفهان افزود: بر اســاس برنامه های این سازمان جهت تنظیم 
بــازار در ماه رمضان، بــا تشــدید نظارت ها و توزیــع کالاهای 
اساســی مانند شــکر و روغن با قیمت مصوب تلاش می کنیم 
 مردم مشــکلی برای این ایام در زمینه تامین مایحتاج نداشــته

 باشند.

  تعیین قیمت برای کالاهای پرمصرف در این ماه، دیگر 
برنامه سازمان صمت

وی تعیین قیمت برای کالاهای پرمصرف در این ماه را دیگر برنامه 
این ســازمان اعلام کرد و گفت: برای زولبیا و بامیه، حلیم و آش 

قیمت های مصوب اعلام می شود؛ همچنین برای جلوگیری از بر 
هم خوردن تعادل عرضه و تقاضا کالاهای اساسی، شکر با قیمت 
مصوب هر کیلو 8700 تومان دربسته های یک و سه کیلویی، قند 
10500 تومان و برنج تقریباً هر کیلو 18 هزار تومان در فروشگاه های 
بزرگ، اصناف و تعاونی ها عرضه خواهد شد که تأثیر آن از هفته آینده 

در بازار نمایان می شود.
نادری افزود: 5 هزار تن شــکر و 2500 تــن روغن جهت تأمین 
نیاز واحدهای تولیدی اســتان به طور مستقیم تخصیص داده تا 
روغن هایی که جهت تنظیم بازار خانوار در فروشگاه ها عرضه شده 

جذب این واحدها نشوند.
معاون امور بازرگانی ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان 
اصفهان در مورد وضعیت عرضه روغن در واحدهای خرد در سطح 
اســتان اعلام کرد: به دلیل امکان نظارت بیشتر، توزیع روغن در 
فروشــگاه های زنجیره ای و تعاونی ها گســترده تر است ولی در 
خرده فروشی ها نیز از طریق شرکت ها پخش و اتحادیه توزیع روغن 
انجام می شود و 2500 تن روغن در سطح استان عرضه می شود که 

از این نظر جای نگرانی وجود ندارد.

  التهاب بازار مرغ در کلان شهر اصفهان در حال برطرف 
شدن است

وی درباره وضعیت بازار مرغ توضیح داد: با افزایش قیمت مصوب 
مرغ زنده، عرضه از سوی واحد های تولید افزایش داشته و مرغ به 
وفور در تمامی شهرستان های استان توزیع می شود؛ همچنین با 
تغییر فرآیند توزیع در واحدهای خرد و افزایش نظارت، تقاضا نیز 
مدیریت شــده و التهابی که در بازار در کلان شهر اصفهان وجود 

داشت در حال برطرف شدن است.
نادری پیرامون ممنوعیت قطعه بندی مرغ اظهار داشت: با توجه به 
نیاز واحدهایی که از محصولات قطعه بندی استفاده می کنند مانند 
صنایع و رستوران ها و کارخانه هایی که محصولات قطعه بندی ماده 
اولیه تولید آن ها است،بر اســاس مصوبه وزارت جهاد کشاورزی، 
از این هفته 10 درصد از مرغ تولیدی علاوه بر میزانی که به دلیل 
مشــکلاتی مانند خون مردگی نیاز به قطعه بندی داشت، به طور 
مستقیم بر اساس ظرفیت به واحدهای قطعه بندی تخصیص داده 
خواهد شد تا مجبور نباشند نیاز خود را از فروشگاه های سطح شهر 

تأمین کنند و مشکلی برای این صنعت اشتغال زا به وجود نیاید.

آغاز فرآیند توزیع هوشمند کالاهای اساسی در استان اصفهان
معاون امور بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان گفت: این سازمان به صورت شبانه روزی در تلاش است تا فرآیند توزیع کالاهای 
اساسی در این ماه مبارک به نحو احسن انجام شود و به این منظور در استان اصفهان به عنوان تنها استان در سطح کشور فرآیند توزیع هوشمند 

کالاهای اساسی آغاز شده و تا پایان هفته آینده در مورد تمام کالاهای اساسی توزیع به طور هوشمند صورت خواهد گرفت. ایرنا
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... مقابلــه و مدیریت معضل آلودگی 
هوا در سال 1396 به تصویب رسید. 
طرح اصلاح قانون هوای پاک با هدف 
تســهیل مجوزهای کسب وکار ارائه 
شده است. اما در شرایط فعلی بسیاری 
از صنایع پس از اخذ مجوز زیســت 
محیطی از معیارها و استانداردهای 
ملاک عمل تخطی نموده و با ایجاد 
آلودگــی مشــکلات زیــادی برای 
شــهروندان ایجاد می نمایند. لذا از 
منظر کارشناسی لازم است هرگونه 
بارگذاری صنعتــی، تولیدی و حتی 
خدماتی تحــت نظارت ســازمان 
حفاظت محیط زیســت واقع شود. 
از ســوی دیگر این قوانین فقط برای 
عده ای عملی می شود و بسیاری از 
کارخانه های بــزرگ در حال حاضر 
آلودگی زیادی را بــه محیط اطراف 
منتقل می کنند  که به دلایل نامعلوم 
در گزارشــات محیط زیســتی این 
کارخانه ها پاک اعلام می شــوند و 
حتی دوســتدار محیط زیست! در 
حالی که حتی با چشــم غیر مصلح 
نیز می توان آلودگی این کارخانه ها 
را دید و زندگی در روستاها و شهرهای 
اطراف آن به شــدت تحت تاثیر قرار 
گرفته است . به گونه ای که کشاورزی 
مختل شــده و بیماری های ناشی از 
آلودگی هوا به شــدت افزایش یافته 
اســت. آنوقت قوانین فقط مختص 
عده ای جوان است که سرمایه آنچنانی 
ندارند و می خواهند کســب و کاری 
راه اندازی کنند. مشاغلی  مانند بسته 
بندی مواد غذایی یا صنایع دستی که 
اتفاقا هیچ آلودگی ندارند اما از هزاران 

فیلتر رد می شوند!
از سوی دیگر مسئله ریزگردهاست 
که برای بسیاری از شــهرها مرزی 
ما به یک معضل تبدیل شــده است.

در شــرایط کنونی در کل دنیا روند 
دیپلماسی تغییر کرده است و بیشتر 
بر سر مسائل و موضوعات اقتصادی 
بحث و تبــادل نظر می شــود تا هر 
کشور سهم بیشتری از بازار اقتصادی 
جهانی را به خود اختصاص دهد که 
این نشــان می دهد، بیشتر کشورها 
غیر از دیپلماســی سیاسی به دنبال 
ارتباط با سایر کشورها بر سر مسائل 
اقتصادی و حتی زیســت محیطی 
هســتند. اما متاســفانه ما شــاهد 
بی تحرکی شدید در حوزه دیپلماسی 
محیط زیست هستیم. فراموش نکنیم 
امســال به دلیل کاهش بارندگی و 
ذخایر آب های زیــر زمینی با هجوم 
ریزگردها مواجه خواهیم بود. مردم 
کشور ما به صورت مداوم شاهد اخبار 
مبارزه با مشــکلات زیست محیطی 
از سوی کشورهای همسایه هستند. 
این اخبار و همزمانی آن با بیابان شدن 
جنگل های کشــورمان یک موج نا 
امیدی در جوانان ایجاد کرده که اگر 
به ســرعت برطرف نشود مشکلات 
اجتماعی و اقتصادی فراوانی را در ده 

سال آینده به همراه خواهد داشت. 
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پاکسازی ارتفاعات هاردنگ از زباله توسط گروه کوهنوردی شرکت آبفا استان
بر اساس مسئولسیت اجتماعی شرکت، در فروردین ماه جاری گروه 10 نفری کوهنوردی دوست دار طبیعت 
آبفا استان اصفهان ، از مسیر 3 هزار متری ارتفاعات هاردنگ ، بیش از 10 کیلوگرم زباله را جمع آوری کردند.

کوهنوردان علاقه مند به محیط زیست شرکت آبفا استان اصفهان ارتفاعات هاردنگ لنجان را از وجود 
زباله پاکسازی کردند.

سرپرست گروه کوهنوردی آبفای استان اصفهان اظهار داشت: بر اساس مسئولیت اجتماعی که همه افراد 
به ویژه آبفای استان اصفهان بر عهده دارد، در مسیر کوهستان به طبیعت گردها و به ویژه کودکان و نوجوانان 

آموزش می دهیم که بخشی از آب شرب کشور از مناطق کوهستانی تامین می شود، بنابراین با توجه به اینکه بحران 
کم آبی، کشور را تهدید می کند، حفاظت از منابع آبی امری مهم و اجتناب ناپذیر است.

فرود نصیری گفت: گردشگران باید ضامن جمع آوری زباله های تولیدی خود باشند، زیرا حجم زیاد زباله در محیط های کوهستانی، منابع آب 
و گونه های جانوری را تهدید می کند . زباله های خشک به خصوص بطری های پلاستیکی، بیشترین حجم زباله های کوهستان را تشکیل 
می٬دهند. وی تصریح کرد: بر اساس مسئولسیت اجتماعی شرکت، در فروردین ماه جاری گروه 10 نفری کوهنوردی دوست دار طبیعت آبفا 

استان اصفهان ، از مسیر 3 هزار متری ارتفاعات هاردنگ ، بیش از 10 کیلوگرم زباله را جمع آوری کردند.

ریزگردها سالانه ۵۰ میلیارد تومان به اصفهان خسارت می زند
 مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: خسارات ناشی از پدیده مخرب ریزگرد در این استان 

سالانه ۴0 تا 50 میلیارد تومان تخمین زده می شود.
منصور شیشه فروش افزود: بیشتر این خسارات به زمین های کشاورزی، زیرساخت های حمل و نقل، محیط 

زیست و فرودگاه ها و راه آهن وارد می شود.
وی با بیان اینکه آثار مخرب ریزگردها سال به سال افزایش می یابد خاطرنشان کرد: توجه هرچه بیشتر به 

طرح های بیابان زدایی در این استان و کاهش روند بیابان زایی با اجرای پروژه های مرتبط تنها چاره و راه حل 
این موضوع است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به اینکه ریزگردها از سوی دیگر سلامت ساکنان مناطق مختلف استان 
را به خطر می اندازد تصریح کرد: یکی از دلایل افزایش بیماری های قلبی عروقی و تنفسی همین آلودگی هوا و ریزگردها است که در 

بسیاری از روزهای سال بخصوص در پاییز بیشتر می شود و حتی تعطیلی مدارس و یا مراکز دولتی را در پی دارد.
شیشه فروش با اشاره به وجود 16 کانون اصلی انتشار ریزگردها در استان اضافه کرد: تخصیص اعتبار کافی برای اجرای طرح های مرتبط با 

بیابان زدایی روند رو به رشد این معضل را کاهش خواهد داد.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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شهر گیونگجو جزو 
پایتخت های تاریخی 

بوده و دارای مقبره های 
تاریخی در ادوار 

مختلف است که چنین 
ویژگی ها، پیشینه های 

تاریخی و تشابهات 
فرهنگی بر استمرار 
رابطه میان دو شهر 

تاکید می کند

وی تصریح کرد: گیونگجو 
زمانــی پایتخت شــیلا و 
اصفهان نیز در دوره های 
مختلف تاریخی از جمله 
ســلجوقیان، آل بویــه و 
صفویه پایتخت ایران بوده 
است، چنین ویژگی هایی 
از دو شــهر، زمینه را برای 
همکاری های بیشتر و پیوندهای مناسب 

فراهم می کند.
شــهردار اصفهان رابطه دو کشور ایران و 
کره را رابطه ای دیرینــه ذکر کرد و ادامه 
داد: این رابطه فرصتی برای تعامل و هم 
افزایی بیشتر اســت، همکاری فرهنگی 
میان دو کشور با محوریت جاده ابریشم 
تقویت شده اســت و رابطه بین دو شهر 
اصفهان و گیونگجو در این زمینه اهمیت 

فراوانی دارد.
وی بــا بیان اینکــه دو شــهر اصفهان و 
گیونگجــو به لحــاظ ســابقه تاریخی 
و فرهنگــی شــهرهایی مناســب برای 
گردشــگری هســتند، تاکید کرد: این 
موضوع می تواند به عنوان زمینه ای برای 

همکاری میان دو شهر باشد.  

نوروزی اضافه کرد: شرایطی که کرونا برای 
همه جهان به وجود آورده سرانجام به پایان 
می رسد و ما در این شرایط باید زمینه برای 
همکاری های دو جانبــه در حوزه های 
مختلف را برای ســال های آینده هدف 

گذاری کنیم. 
وی با بیان اینکه این گفت و گو می تواند به 
عنوان آغاز یک پروتکل همکاری با موضوع 
گردشگری میان دو شهر باشد، افزود: دو 
شهر اصفهان و گیونگجو می توانند باعث 
بهبود روابط دو کشــور ایران و کره شوند 

تا این تعامل بهتر از گذشته شکل گیرد. 
شــهردار اصفهان افزود: امیــدوارم این 
گفت و گو ســرآغاز یک مســیر خوب 
برای تداوم همکاری ها، گسترش روابط 
و توســعه همکاری هــا در حوزه هــای 
 دیپلماســی، گردشــگری و مباحــث

 فرهنگی باشد. 

  لزوم تقویت رابطــه اصفهان و 
گیونگجو

شهردار گیونگجو نیز در این گفت و گو بر 
گسترش روابط میان دو شهر تاکید کرد 
و افزود: هر دو شــهر اصفهان و گیونگجو 
دارای سابقه تاریخی بسیار مهمی هستند 
و تمایل داریم این رابطه مســتحکم تر از 

گذشته ادامه پیدا کند.
»جو ناک یونگ« سابقه تاریخی و فرهنگی 
شهر گیونگجو را شبیه به اصفهان ذکر کرد 
و افزود: شهر گیونگجو جزو پایتخت های 
تاریخی بوده و دارای مقبره های تاریخی 
در ادوار مختلف است که چنین ویژگی ها، 
پیشینه های تاریخی و تشابهات فرهنگی 
بر استمرار رابطه میان دو شهر تاکید می 

کند.
شهردار گیونگجو با بیان اینکه درک این 
مناسبات میان دو شهر از اهمیت بسیار 

زیادی برخوردار است، ادامه داد: شهر ما 
نیز دارای آثار تاریخی زیادی است که آنها 

را حفظ کرده ایم. 
جو افزود: برگزاری جشنواره های فرهنگی 
می تواند رابطه اصفهــان و گیونگجو را 
تقویت کند، از شــهردار اصفهان دعوت 
می کنم به شهر ما بیاید تا بتوانیم مذاکرات 
بیشتری داشته و بسیاری از مسائل را در 

ملاقات حضوری برطرف کنیم.
گفتنی است گیونگجو یکی از شهرهای 
کره جنوبی در جنوب شرق استان گیونگ 
سانگ شمالی است، این شهر دومین شهر 

بزرگ استان به شمار می رود.
این شهر یکی از شــهرهای تاریخی کره 
جنوبی و بیــش از هزار ســال پایتخت 
پادشاهی باستانی شــیلا بوده و قدمتی 
بیش از 2 هــزار ســال دارد. گیونگجو با 

اصفهان پیمان دوستی دارد.  

در گفت و گوی آنلاین شهردار اصفهان و شهردار گیونگجو کره جنوبی مطرح شد؛  

گسترش مناسبات فرهنگی و گردشگری میان اصفهان و گیونگجو

در گفتگوی مجازی شهردار اصفهان و  جو ناک یونگ شهردار 
گیونگجو کره جنوبی، بر گسترش روابط فرهنگی میان دو شهر 

تاکید شد.  
قدرت اله نوروزی در گفت و گوی مجازی با شهردار گیونگجو 
کره جنوبی با بیان اینکه اصفهان در شــرایط سختی از لحاظ 
شیوع کرونا به سر می برد، اظهار کرد: با توجه به این شرایط همه 
امکانات را بسیج و مکان های تجمع را محدود کرده ایم و در حال 

تلاش برای خروج از این شرایط هستیم. 

      دو شهر اصفهان و گیونگجو می توانند باعث بهبود روابط دو کشور ایران و کره شوند تا این تعامل بهتر از گذشته شکل گیرد
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ارتقا پهنای باند در شهرستان اردستان
 پهنای باند ســایت های ســیار ، مراکز دیتا و ADSL روستائی در 

شهرستان اردستان ارتقاء یافت.

به گــزارش روابــط عمومــی مخابــرات منطقه 
اصفهان،به همــت مدیریت سیســتم های انتقال 
مخابرات منطقــه اصفهان و با همــکاری مدیریت 
دسترســی این مجموعه و مخابرات شهرستان کاشــان، با نصب تجهیزات 
رادیو و لاین ترمینال نوری پهنای باند مراکز بغم،ســیمان اردســتان ، جنبه 
ومکان، ظفرقند، قهساره ، نیسیان، نهوج، خوش اباد ، موغار،احمداباد،تورزن، 
 مهابــاد، زواره،کچومثقال، ماربیــن، کهنگ،گونیان و ... از توابع شهرســتان 

توسعه یافت.
 گفتنی است انجام این مهم،حاصل یک ســال و نیم تلاش همکاران تلاشگر 
سیستم های انتقال در مراکز شهری و روستائی استان جهت ارتقا پهنای باند 
سایت های سیار ، مراکز دیتا و ADSL روستائی از 100 مگ به 1G و 10G با 

نصب تجهیزات جدید ، در پنج فاز در کل استان است.

بیست و دومین دوره مسابقات قرآن کریم 
مخابرات اصفهان

بیست و دومین دوره مسابقات قرآن کریم در  مخابرات منطقه اصفهان 
برگزار می شود.

به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان، به مناسبت فرا رسیدن ماه 
مبارک رمضان و بمنظور انس هر چه بیشتر با کلام وحی و همچنین گسترش 
فرهنگ قرآنی بین کارکنان،بیســت و دومین دوره مسابقات قرآن کریم ویژه 
کلیه کارکنان )رسمی ، قراردادی ، شرکتی و بازنشسته ( و خانواده های ایشان،به 

صورت غیر حضوری برگزار میشود.
علاقمندان به شرکت در این دوره از مسابقات می توانند از تاریخ 1۴00/1/25 به 
مدت 10 روز از طریق سایت روابط عمومی یا پرتال مخابرات اصفهان به آدرس: 

isfahan.tci.ir  اقدام به ثبت نام نمایند.
گفتنی است مراحل اجرایی مسابقات از طریق سایت های مذکور قابل مشاهده 

خواهد بود.
لازم به ذکر است این مسابقات در رشته های حفظ، قرائت، مفاهیم، نهج البلاغه 
و رساله حقوق امام ســجاد)ع( ویژه گروه های سنی مختلف برگزار شده و هر 

داوطلب فقط می تواند در یکی از رشته های فوق الذکر شرکت نماید.

فرصت ۱۵ روزه بانک ها برای چک های 
برگشتی

سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا گفت: بانک ها 
موظف هستند در صورت بازگشت چک ها، 15 روز 
به اصناف فرصت بدهند یا اگر چک بازگشت شد از 
صاحب حساب، رفع اثر شود. حجت الله غلامی سخنگوی ستاد استانی مقابله 
با کرونا گفت: دو مصوبه جدید در زمینه فعالیــت اصناف داریم، اولین مصوبه 
این هست که وام هایی که مهلتشان برای واحد های آسیب پذیر رسیده، 6 ماه 
تمدید می شود. او افزود: در دومین مصوبه هم بانک ها موظف هستند در صورت 
بازگشت چک ها، پانزده روز به اصناف فرصت بدهند یا اگر چک بازگشت شد از 
صاحب حساب، رفع اثر شود. سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا اضافه کرد: 
در 2۴ ساعت گذشته شهرداری، بازرسی شــهرداری و دانشگاه علوم پزشکی 
تیم های بازرسی خود را برای فعالیت اصناف فعال کردند تا بتوانند نظارت کامل 
داشته باشند. غلامی گفت: از دیروز تا الان از 12 هزار و 100 واحد صنفی که از 
سوی دانشگاه علوم پزشکی بازرسی شدند، 201 واحد پلمب و 152 واحد به 
دستگاه های قضایی معرفی شدند، همچنین به 335 صنف اخطار کتبی و هزار 

و 3۴1 صنف اخطار شفاهی داده شده است.

ارتباطـــات

اصناف

بازدید استاندار اصفهان از بخش جرقویه سفلی
عباس رضایی استاندار اصفهان روز یکشنبه در سفر به بخش جرقویه سفلی بعد 
از بازدید از بیمارستان امام خمینی)ره( و مجتمع دامپروری و نشست با عشایر 

این منطقه، ساختمان آتش نشانی نیک آباد را افتتاح کرد. | ایرنا

تعطیلی بازار و کسبه اصفهان
 موج چهارم کرونا دوباره پای تعطیلی را به بازارهای اصفهان باز کرد، تعطیلی که 
نتیجه آن شد 10 روز تعطیلی مغازه ها و پاساژهای این شهر فیروزه ای. بر این اساس 

در شهر های قرمز فقط گروه یک مشاغل اجازه فعالیت دارند.| تسنیم

نشست خبری معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان
نشســت خبری بهروز کلیدری، معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان 
چهارشنبه 25 فروردین با موضوع آخرین وضعیت شیوع بیماری کووید 19 در 

استان و با حضور اصحاب رسانه برگزار شد.| ایمنا

استهلال هلال ماه رمضان در اصفهان
اســتهلال ماه مبارک رمضان در اصفهان توسط جمعی از کارشناسان و اعضای 

انجمن نجوم اصفهان به منظور رویت هلال ماه مبارک رمضان انجام شد. | ایمنا
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خبر خوب رئیسی درباره واکسیناسیون از ماه آینده
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا گفــت: خبرهای خوبــی در بحث واکســن کرونا و 

واکسیناسیون در راه است.
 علیرضا رئیسی  اظهار داشت: ماه آینده گشــایش خوبی در بحث واکسن کرونا هم در تولید 
داخلی و هم خارجی خواهیم داشــت و تولید واکســن های برکت، رازی و پاستور در مراحل 

خوبی هستند.
وی درباره جزئیات واکسیناسیون گسترده در کشــور با واکسن های داخلی و خارجی، گفت: 
درخواست خرید واکسن به کشورهای مختلف ارسال شــده است و برای واکسن اسپوتنیک 
روسیه که حدود ۲ میلیون قرارداد بســتیم به حدود یک میلیون رسید و در عمل ۴۲۰ هزار 

واکسن از روسیه ارسال شده است.
رئیســی ادامه داد: در ســبد کوواکس ۱۶ میلیــون و ۸۰۰ هزار دوز خریــداری کردیم، اما 

شرکت هایی که واکسن را در اختیار کوواکس باید قرار می دادند بدعهدی کردند.

وی تصریح کرد: ما قول داده بودیم تا قبل از پایان ســال یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر از افراد 
آسیب پذیر را واکسینه کنیم، ولی با توجه به بدعهدی های صورت گرفته این کار ۲ تا ۳ هفته 

عقب افتاد و تا پایان فروردین این تعداد را واکسینه خواهیم کرد و فاز یک به پایان می رسد.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به اینکه تولید واکسن های برکت، رازی و پاستور در 
مراحل خوبی است، گفت: انستیتو پاستور تا اواخر اردیبهشت امکان تولید میزان قابل توجهی 

واکسن را دارد و بنیاد برکت هم قول دادند تا خرداد ماه واکسن را در اختیار ما قرار دهند.
رئیسی افزود: از طرفی هم فعالیت های خوبی برای واردات واکسن از کشورهای خارجی صورت 
گرفته است که در اردیبهشت یک گشــایش خوبی اتفاق خواهد افتاد و همچنین برای ورود 
بخش خصوصی در واردات واکســن، هم به قرارگاه و وزارت بهداشت اجازه فعالیت داده شده 
است.وی در ادامه درباره تغییر رنگ کرونایی شــهرها نیز گفت: اینکه رنگ بندی شهرها در 

وضع های مختلف و سیاه قرار گرفته یک تحلیل کارشناسی بوده است.
رئیسی افزود: در برخی از شهرها با توجه به اینکه در وضع قرمز هستند، ولی شاخص خیلی بالا 

رفته است و اگر رنگ بندی را در نظر بگیریم در وضع فوق قرمز قرار دارند.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به اینکه مبنای 
رسمی اعلام رنگ بندی شهرها، ستاد ملی مقابله با کرونا 
اســت، گفت: رنگ بندی های جدید که اعلام می شود 
صحت ندارد و باید براســاس رنگ بندی که ستاد ملی 
مقابله با کرونا اعلام می کند و از طریق وزارت کشور به 

استانداری ها ابلاغ می شود، مبنای عمل قرار گیرد.
وی تصریح کرد: درحال حاضر وضع ۶۳ شــهر از شاخص 

شهرهای قرمز بالاتر است.
رئیسی با بیان اینکه محدودیت ها تا پایان هفته آینده تمدید شده 

اســت، افزود: در حال حاضر به اقدام و اجرای دقیق شــیوه نامه ها و محدودیت نیاز 
داریم و برای اجرای این محدودیت ها باید تلاش بیشتری توسط همه دستگاه ها انجام شود؛ 
البته رفته رفته اجرای محدودیت ها بهتر شده و شاخص ها بیانگر این است که میزان رعایت 

دستورالعمل ها افزایش پیدا کرده است.

سلامت
شنبه 28 فروردین 1400  | شمـاره 756
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 دیابتی ها در چه 
شرایطی می توانند 

روزه بگیرند؟
یک متخصص تغذیه بــا توجه به 
شــروع ماه مبارک رمضان به ارائه 
نکاتی جهت روزه داری افراد دیابتی 

پرداخت.
 احمدرضا درســتی، در خصوص 
چگونگــی روزه داری افراد مبتلا 
به دیابت، گفت: دیابــت از جمله 
بیماری هایی اســت که بســته به 
میزان شــدت و همچنین نوع آن، 
توصیه های متفاوتی بــرای روزه 
داری خواهد داشــت. برای مثال 
افراد مبتلا به دیابت که دارو دریافت 
می کنند، با توجه به شدت بیماری و 
با مشورت پزشک ممکن است مجاز 
به روزه داری باشــند، در مبتلایان 
به دیابت غیر وابســته به انسولین 
)دیابت نوع ۲( نیز که دارای اضافه 
وزن بالا )BMI بالاتر از ۲۸( هستند 
و با دریافت منظم دارو )به صورت 
۲ بار در شبانه روز( قندخون خود 
را کنترل می کننــد، روزه داری نه 
تنها مضر نیست بلکه می تواند مفید 

هم باشد.
این کارشــناس تغذیه در پاســخ 
به این ســوال که روزه داری برای 
کدام دسته از مبتلایان به دیابت با 
مشکلاتی همراه است، اظهار کرد: 
به طور کلی افراد مبتلا به دیابت چه 
از نوع وابسته به انسولین و چه غیر 
وابسته به انسولین، مبتلایانی که 
قند بالا داشته و داروهای خاصی را 
مصرف می کنند، دیابتی های مبتلا 
به عفونت، افراد مبتلا به پرفشاری 
خون، افرادی که در طــول روز به 
افزایش یا کاهــش قند خون بیش 
از اندازه دچار می شوند، خانم های 
باردار و شــیرده مبتلا به دیابت و 
افراد سالخورده باید از گرفتن روزه 

خودداری کنند.
وی افزود: اگر فــرد مبتلا به دیابت 
اقدام بــه روزه داری در ماه رمضان 
کند توجه بــه این نکتــه همواره 
ضروری است که افزایش دریافت 
مواد غذایی پرچرب و پرکربوهیدرات 
و به طــور کلی پرخــوری در افراد 
دیابتی، منجر به افزایش قند خون 
و افزایش وزن خواهد شد بنابراین 
بیماران دیابتــی در طول روزهای 
ماه رمضان مانند روزهای معمولی 
باید از دریافــت کالری بیش از حد 
و همچنیــن مواد غذایــی حاوی 
کربوهیدرات ساده مانند قند و شکر 
بپرهیزند.درســتی بیان کرد: افراد 
دیابتی باید در طول ســاعات روزه 
داری حتماً قندخون خود را چک 
کرده و در صورت احساس هرگونه 
علائم ناشی از کاهش و یا افزایش 
شــدید قند خون باید روزه خود را 
باز کنند همچنیــن چنانچه افراد 
برای صرف وعده سحر بیدار نشدند 
بهتر است از روزه گرفتن در آن روز 
منصرف شوند زیرا احتمال پایین 
افتادن قند خــون و عوارض دیگر 
بســیار افزایش می یابد.وی عنوان 
کرد: چنانچه افراد مبتلا به دیابت 
بعد از افطار قنــد خون بالای ۲۵۰ 
داشته باشند، لازم است شب بعد ۲۰ 
درصد از کالری دریافتی کم شود و 
اگر هنگام سحر نیز قند خون بالای 
۲۰۰ داشته باشــند، باید از غذای 
ســحری دفعات بعدی ۲۰ درصد 
کم شود بدیهی است افرادی با قند 
خون بالای ۳۵۰ نباید اقدام به روزه 
داری کنند.این متخصص تغذیه در 
آخر تاکید کرد: بیماران دیابتی که 
به نحوی دچار عوارض مزمن دیابت 
بر کلیه ها، چشم، قلب و…، شده اند، 
هر چند ممکن است با روزه گرفتن 
دچار مشکل حادی نشوند، ولی برای 
پیشگیری از پیشرفت عوارض مزمن 
بهتر است روزه نگیرند و یا با پرشک 

متخصص مشورت کنند.

سلامت
گزارش

ISFAHAN
N E W S

دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی اصول تغذیه در ماه مبارک رمضان در شرایط کرونا را 

معرفی کرد.

نمکی با اشاره به 
اینکه تولید واکسن 

در کشورهای مختلف 
محدود و تحویل 

آن به کندی صورت 
می گیرد، تصریح کرد: 

۲00 هزار دز واکسن 
از چین وارد شده و 

قراردادی با هند برای ۲ 
میلیون دز بسته شد؛ 

اما تنها ۱۲۵ هزار دز 
به ایران تحویل شده 
و باقی آن به دستور 
دادستان هند مبنی 

بر ممنوعیت صادرات 
واکسن کرونا در 

فرودگاه توقیف شده 
است.

مهر
گزارش

ISFAHAN
N E W S

وزیــر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی در نشست 
استانی ستاد گرونا کرمانشاه 
گفت: اجازه ترزیق واکســن 

غیراستاندارد را نمی دهیم.
 سعید نمکی در جریان سفر 
۲ روزه به اســتان کرمانشاه 
در جلسه ســتاد مقابله و مبارزه با ویروس 
کرونا استان که در ســالن شهدای دولت 
استانداری کرمانشــاه برگزار شد، اظهار 
کرد: از مجموعه اســتانداری ها، دانشگاه 
علوم پزشــکی، نواحی بسیج، هلال احمر 
و نیروهای مسلح که در مدت شیوع کرونا 
جانانه با این ویروس مبارزه کرده اند، تشکر 

می کنم.
وی افزود: کشور روزهای سختی را سپری 
می کند و ســه پیک خطرناک را پشــت 
ســر گذاشــته و در دنیا ناجوانمردی که 
ایران را تنها گذاشــتند و دشمنان پیش 
بینی کرده بودند کرونا تیــر آخر بر پیکر 
جمهوری اسلامی است، نیروهای متعهد 
در حوزه های مختلف توانستند موج های 
این بیماری را یکی پــس از دیگری مهار 

کنند.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
با ابراز ناراحتی از افزایش تعداد مبتلایان 
و فوتی ها در کشور، تصریح کرد: از اسفند 
ماه سال گذشته به مسئولان دانشگاه های 
علوم پزشکی هشدار دادم که موج سنگین 
دیگری از کرونا در راه است و باید تدابیری 
اتخاذ شــود که هیچ بیماری پشت درب 

بیمارستان ها نماند.
نمکی با اشاره به ناشناخته بودن ویروس 
کرونا با گذشــت بیش از یک سال و نیم از 
شیوع عمومی آن، بیان کرد: ویروس کرونا 

ابعاد ناشــناخته زیادی دارد و هنوز برای 
دانشمندان پیچیدگی آن مشخص نشده و 
مشکلات با واکسیناسیون نیز حل نخواهد 
شد؛ و ما در مجموعه وزارت بهداشت اجازه 
تزریق واکســن غیر اســتاندار را به مردم 

نخواهیم داد.
واکسن کرونا به ابزار سیاسی کشورها 

تبدیل خواهد شد
وی خاطر نشان کرد: از ابتدای شیوع کرونا 
و طرح موضوع تهیه واکســن پیش بینی 
کردیم که واکسن کرونا تبدیل به مسئله 
مهمی می شــود و از یک کالای بهداشتی 
و تجاری به ابزار سیاســی کشورها تبدیل 

خواهد شد.
وزیر بهداشت ادامه داد: از فروردین سال 
گذشــته مذاکرات و مکاتبات خــود را با 
کشور روسیه برای خرید واکسن کرونا آغاز 
کردیم و این فرایند ۹ ماه به طول انجامید 
که ســرانجام قرارداد خرید ۲ میلیون دز 
واکسن منعقد شــد و تاکنون ۴۲۰ هزار 
دز واکسن از روسیه به جمهوری اسلامی 
ایران تحویل شده است؛ اما آن ها با وجود 

ظرفیت محدود در تولید واکسن کرونا در 
حال عقد قرارداد با سایر کشورها هستند.

وی گفت: همزمان مذاکراتی را با کشــور 
چین آغاز کردیم، اما آنها می خواستند فاز 
سوم آزمایش بالینی را در ایران اجرا کنند 
مانند کشورهای ترکیه و امارات که اجازه 
نخواهیم نداد مردم ایــران به ابزاری برای 
آزمایش سایر کشــورها تبدیل شوند مگر 
اینکه تولید مشترک آن را به عنوان پروژه 

ملی در داخل کشور داشته باشیم.
نمکی با اشــاره به اینکه تولید واکسن در 
کشــورهای مختلف محدود و تحویل آن 
به کندی صورت می گیــرد، تصریح کرد: 
۲۰۰ هزار دز واکســن از چین وارد شده و 
قراردادی با هند برای ۲ میلیون دز بسته 
شد؛ اما تنها ۱۲۵ هزار دز به ایران تحویل 
شده و باقی آن به دســتور دادستان هند 
مبنی بر ممنوعیت صادرات واکسن کرونا 

در فرودگاه توقیف شده است.
وزیر بهداشــت بیان کــرد: ۷۰۰ هزار دز 
واکسن کوواکس با تأخیر سه هفته ای وارد 
کشور شد و در حال حاضر ۴۰۰ هزار نفر 

در کشور واکسینه شده اند و ۸۰۰ هزار تا 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در حال تزریق 

واکسن هستند.
بســیج ملی واکسیناسیون در طرح 

شهید سلیمانی شکل خواهد گرفت
وی ادامه داد: بسیج ملی واکسیناسیون را 
در طرح شهید سلیمانی و به کمک بسیج 
انجام خواهیم داد و واکسیناســیون کادر 
درمان، بیماران صعب العلاج و ســرطانی 
را تا انتهای هفته آینــده به اتمام خواهیم 

رساند.
نمکی خاطر نشان کرد: بسیاری از کشورها 
مانند انگلیس و آمریکا در تهیه واکســن 
حتی برای کشــورهای متحدان خودشان 
نیز کارشکنی می کنند لذا سعی کرده ایم 
در این حوزه چراغ خاموش حرکت کنیم و 
این نکته نیز حائز اهمیت است که بیشتر 
داروهای مورد نیاز کشــور توسط بخش 
خصوصی وارد می شود اما به شرکت هایی 
مجوز واردات واکســن داده می شــود که 
دارای کارنامه پــاک و از نیروی متخصص 

لازم برخوردار باشند.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

اجازه ترزیق واکسن غیراستاندارد را نمی دهیم
علائم خفیف کرونا را جدی بگیرید تا وخیم نشود

 اگر به کرونا مبتلا شدید، روند تحت نظر بودن و درمان را از اولین علامت ها شروع کنید، 
در این صورت احتمال شدت بیماری خیلی کم می شود. علائم خفیف را جدی بگیرید 
و اگر دو روز ادامه پیدا کرد حتما به مرکز درمانی مراجعه کنید. اگه علامت دارید ولی 
جواب تست کرونای شما منفی است، بنا را بر این بگذارید که به کرونا مبتلا شده اید.

در حال حاضر تعداد کسانی که با علائم کرونا در بیمارستان ها بستری شده اند، اما 
نتیجه تست شان منفی است، بیشتر از کسانی است که تست آنان مثبت است، زیرا 
روزهای اول فکر می کردند کرونا ندارند اما حالا کار آن ها به بیمارستان کشیده شده 
است.  پزشــکان نیز باید دقت کنند و بدانند برای شروع درمان اولویت علامت بیمار 
است، نه نتیجه تست.اگر مبتلا شده اید، نباید از داروهای شخص دیگری حتی بستگان 
نزدیکتان را اســتفاده کنید، زیرا هر دارو برای یک مرحله از بیماری است، همچنین 
اطلاعات در مورد بیماری در حال افزایش است و داروها هم هرچند وقت یک بار تغییر 
می کنند.کرونا را باید جدی گرفت ولی نه طوری که از ترس آن زندگیتان کلا مختل 
شود اگه مبتلا شدید، روند تحت نظر بودن و درمان را از اولین علامت ها شروع کنید، در 
این صورت احتمال شدت بیماری خیلی کم می شود. علائم خفیف رو جدی بگیرید و 
اگر دو روز ادامه پیدا کرد حتما به مرکز درمانی مراجعه کنید. کسانی که می گویند یک 
باره حالشان وخیم شده احتمالا علائم خفیف را جدی نگرفتند.اکنون امکان ابتلای 
مجدد بیشتر از قبل شده است، اگر قبلًا مبتلا شدید، خصوصا  بیشتر از شش ماه ازش 
گذشته، خود را ایمن در نظر نگیرید، فراموش نکنید حتی اگر خودتان ایمن باشید باز 

ممکن است ناقل باشید.

هنگام اپیدمی کرونا هر پسماندی عفونی محسوب می شود
معاون فنی مرکز سلامت محیط وزارت بهداشت گفت: هنگام اپیدمی کرونا هر زباله و 
پسماندی عفونی محسوب می شود و باید با استفاده از دستورالعمل های مربوطه دفع 
شود.محسن فرهادی معاون فنی مرکز ســلامت محیط وزارت بهداشت، با اشاره به 
افزایش پسماندهای عفونی در دوران شیوع بیماری کرونا در کشور، اظهار کرد: یکی از 
توصیه های همیشگی کارشناسان بهداشت عدم استفاده از ظروف یکبار مصرف است. 
پس از شیوع بیماری کرونا با هدف پیشگیری از آلودگی و انتقال ویروس، استفاده از 
ظروف یکبار مصرف افزایش پیدا کرده است.او ادامه داد: با افزایش استفاده از ظروف 
یکبار مصرف در تمام کشور به خصوص در بیمارستان ها حجم پسماند در مراکز درمانی 
نیز افزایش چشمگیری داشته است. به دلیل شیوع بیماری کرونا و موضوع اپیدمی 
امروزه هر زباله و پسماندی عفونی محسوب می شود و باید با استفاده از دستورالعمل 
های مربوط به دفع زباله های عفونی آن ها را دفع کرد.فرهادی بیان کرد: در حال حاضر 
۹۶ درصد از بیمارستان های کشور دارای دستگاه بی خطر ساز هستند و خوشبختانه 
تمام دانشگاه های علوم پزشکی نظارت خوبی بر پسماند های بیمارستانی و نوع حمل و 
نقل آن ها دارند. در شرایط کرونایی هر پسماندی عفونی محسوب می شود و زباله های 
داخل خانه ها نیز باید پسماند عفونی تلقی شود، زیرا نمی دانیم که ساکنان این خانه 
ناقل بیماری کرونا هستند یا خیر.او افزود: برای دفع و انتقال زباله های خانه ها اقدامات 

خوبی انجام گرفته و سازمان های ذی ربط همکاری خوبی در این خصوص دارند.

 کروناویروس بالغ بر یک ماه در گرد و غبار منزل
 باقی می ماند

به گفته محققان، کروناویروس می تواند تا یک ماه در گرد و غبار منزل باقی بماند اما 
الزاما به معنای انتقال از طریق گرد و غبار نیست.مطالعه محققان دانشگاه ایالتی اوهایو 
نشان می دهد RNA ویروس، بخشی از ماده ژنتیکی درون ویروس، می تواند تا یک ماه 
در گرد و غبار باقی بماند. با این حــال، این یافته می تواند گزینه دیگری برای نظارت 
بر شیوع کووید ۱۹ در ساختمان های خاص، از جمله خانه های سالمندان، ادارات یا 
مدارس ارائه دهد.»کارن دانمیلر«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »ما 
دریافتیم برخی از مواد ژنتیکی در هسته ویروس همچنان در گرد و غبار باقی می مانند، 
اگرچه این احتمال وجود دارد که با گذشت زمان پاکت اطراف ویروس در گرد و غبار 
تجزیه شود. این پاکت تاجی شــکل که حاوی ماده ویروس هستند، نقش مهمی در 
انتقال ویروس به انسان دارد.«محققان معتقدند می توان با بررسی گرد و غبار، نحوه 

شیوع کووید ۱۹ را در مراکزی مانند خانه سالمندان پیش بینی کرد.
محققان بر این باورند که مواد ضد عفونی کننده پوشش بیرونی اطراف ویروس را که 

احتمالاً موجب انتقال بیماری می شوند، از بین می برد.

گزارش

سبک زندگی

 

آب درمانی برای درمان چه نوع کمر دردی کاربرد دارد؟ 
اگر شما یکی از میلیون ها نفری هستید که از درد مزمن کمر رنج 
می برید، تمرین ورزش های آب درمانی ممکن است درمانی باشد 
که برای تسکین درد به آن نیاز دارید. آب درمانی نوعی فیزیوتراپی است که در درمان 
بزرگسالان و کودکان با شرایط مختلف مورد استفاده قرار می گیرد. آب درمانی به ویژه 
برای درد مزمن کمر موثر است، زیرا برای تسکین علائم به طور همزمان به چندین روش 

کار می کند.
آب درمانی چیست؟

ابتدا باید از خود بپرسید آب درمانی چیست؟ آب درمانی تمرین تحت نظارت در استخر آب گرم 
است. آب درمانی مزایای یک محیط بدون وزن همراه با آرامش در آب گرم را با هم ترکیب می کند. 
این ترکیب به بهبود عملکرد بدن و ذهن کمک می کند. بنابراین، آب درمانی برای تناســب اندام 

عمومی یا کمک به توان بخشی در آسیب ها و شرایط مختلف فوق العاده است.
ورزش در آب نوعی درمان کم ضربه است که نه تنها ماهیچه های ضعیف شده شما را تقویت می کند 
بلکه باعث تقویت ستون فقرات می شود. برخلاف تمرینات در ســالن بدن سازی یا خانه، در آکوا 
درمانی از خصوصیات آب برای کاهش دردی که باعث استرس جسمی به کمر می شود و به شما اجازه 
می دهد آزادتر حرکت کنید، استفاده می شود که احتمال آسیب دیدگی شما را کاهش می دهد. 
هنگام غوطه ور شدن روی قفسه سینه، آب ۸۰ درصد از وزن بدن را کاهش می دهد و به یک بیمار 
مبتلا به کمر درد مزمن اجازه می دهد تا عضلات کمر خود را تقویت کند. ورزشهای آب درمانی در 
استخر آب گرم انجام می شوند و باعث تسریع در بهبودی می شوند، زیرا آب به عنوان مسکن درد 
در برابر پوست عمل می کند، و فشار ناشی از آب باعث ایجاد مقاومت در برابر تمرین می شود. فعال 
بودن در آب برای درد بیماران در هر سطح و سن مفید است. تمرینات را می توان متناسب با اهداف 

و شرایط مختلف انجام داد.

آب بدن را بی وزن می کند و باعث کاهش بار مفاصل و عضلات می شــود. همچنین به شما کمک 
می کند تا بتوانید در دمایی گرم تر از دمای اتاق تمرینات را انجام دهید. این باعث افزایش تحرک 
مفصل و ویسکوزیته کلی )سیالیته( مفاصل می شود- افزایش توانایی حرکت مفصل و جریان خون 
که به بهبود و از بین بردن مواد زائد که ممکن است باعث التهاب و منجر به درد مفصل شود، کمک 

می کند.
تاثیر آب درمانی بر کمر درد

چندین خاصیت در آب وجود دارد که واقعاً برای آب درمانی مفید است. در اینجا روش هایی وجود 
دارد که نشان می دهد چگونه آب درمانی به بیماران مزمن کمر درد کمک می کند:

خاصیت شناوری
نخست نیروی مخالف گرانش در آب است. خاصیت شناوری! شناوری مهمترین عاملی است که آب 
درمانی را به یک روش عالی برای ورزش تبدیل می کند. شناوری با کاهش فشار از مفاصل تحمل 
کننده وزن می تواند تسکین دهنده درد باشد. سپس با تمام درد و فشاری که از مفاصل برداشته 
می شود، تحرک شما را به طور قابل توجهی بهبود می بخشد. شناوری به این معناست که مشتریان 
آب درمانی در صورتی که در خشکی نمی توانند تلاشی برای حرکت کنند، در آب آزادانه حرکت 

می کنند.
فشار هیدرواستاتیک

فشار هیدرواستاتیک همچنین به تسکین درد در بدن کمک می کند، و اجازه می دهد تا تنش به طور 
مساوی در تمام سطوح بدن توزیع شود. این تنش در اعماق مختلف متفاوت است.

تلاطم 
یکی دیگر از مزایای بزرگ آب درمانی تلاطم است. تلاطم حرکت نامنظم مولکول های آب است که 
به طور معمول ناشی از حرکت خود شما در آب است. با این حال، افراد دیگر در استخر و جت های 

اطراف تلاطم بیشتری ایجاد می کنند.
درجه حرارت

دما بخش مهمی در بخش آرامش در آب درمانی است. دمای آب استخر آب درمانی در حدود ۳۱ 
درجه سانتی گراد حفظ می شود. گرمای آب باعث آرامش شما می شود و می تواند به کاهش اسپاسم 

عضلات کمک کند.
آب درمانی برای درمان چه نوع کمر دردی کاربرد دارد؟ 

در اینجا چندین بیماری مزمن کمر درد آورده شده است که تمرینات آب درمانی می تواند به درمان 
آن ها کمک کند:

آرتروز
فیبرومیالژیا

کمر درد مزمن
درد کمر

تعویض مفصل
بیماری دیسک دژنراتیو

عارضه های عصبی
عارضه های تعادل

چه کسی می تواند از آب درمانی بهره مند شود؟
کودکان و بزرگسالان با شرایط و آســیب های مختلف می توانند از آب درمانی بهره مند شوند. آب 
درمانی می تواند به عنوان یک درمان منفرد یا به عنوان بخشی از مجموعه درمانهایی که برای بیمار 

به صورت اختصاصی تهیه شده اند، استفاده شود.
sportandspinalphysio.com.au :منبع

پریسا جمدی
مترجم

جزئیات خرید ۶0 میلیون دوز 
واکسن اسپوتنیک

زمان تحویل از خرداد
سفیر جمهوری اســلامی ایران در مسکو، از 
نهایی شــدن قرارداد خریــد ۶۰ میلیون دوز 

واکسن اسپوتنیک V خبر داد.
کاظم جلالی، در خصوص زمان بندی ارسال 
۶۰ میلیون دوز واکسن اسپوتنیک V به ایران، 
گفت: تحویل واکسن ها از خرداد ۱۴۰۰ آغاز 
خواهد شد و بر اساس برنامه زمان بندی مورد 
توافق طرفین، تا پایان پاییز تمامی ۶۰ میلیون 

دوز واکسن به ایران ارسال می شود.
وی در ادامه با اشــاره به پیشرفت روند تولید 
مشترک واکســن اســپوتنیک V در ایران از 
معرفی سومین شرکت ایرانی داوطلب تولید 
مشــترک به طــرف روس خبــر داد و گفت: 
هر شــرکت ایرانی که توان واکسن ســازی و 
زیرساخت تولید این واکسن در داخل کشور را 
دارد می تواند درخواست خود را به ما ارائه دهد 
تا ما این شرکت را برای تولید مشترک به طرف 

روس معرفی کنیم.
ســفیر کشــورمان در روســیه همچنین در 
خصوص امکان خرید واکسن روسی از طریق 

بخش خصوصی به محدود بــودن توان تولید 
روسیه اشــاره و تصریح کرد: این تلقی وجود 
دارد که واکســن در روســیه تولید شده و از 
مجاری مختلف فروخته می شود و کسی نیست 
که آن را بخرد. اما حقیقت این اســت که در 
روســیه تنها یک مجرا برای فروش واکســن 
وجود دارد که صندوق سرمایه گذاری مستقیم 
است و ما نیز با این صندوق ارتباط داریم و در 

حال انجام خرید دولتی هستیم.
جلالی با هشدار نسبت به احتمال سوءاستفاده 
برخی ســوداگران از نیاز کشــور به واکسن، 
گفت: در روزهای اخیــر تماس های زیادی از 

ســوی بخش خصوصی و برخی مســئولینی 
که دلسوزانه دنبال خرید واکسن هستند با ما 
گرفته شده و می گویند برخی افراد ادعاهایی 
در خصوص امکان تأمین واکســن دارند. اما 
بررسی برخی ادعاها از ســوی سفارت نشان 
داد که متأســفانه این ادعاها صحیح نیست. 
ما تاکیــد داریم کــه چنیــن ادعاهایی باید 
راستی آزمایی شود تا خدایی نکرده این اتفاق 
نیافتد که دوباره ارز نیمایی به یک عده سوداگر 
تحویل شود و این افراد نیز نتوانند کاری برای 

واردات واکسن انجام دهند.
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Central Bank of Iran announced 
on Thursday that the 
International Monetary Fund 
corrected the data on Iran's 
foreign exchange bank reserves 
and announced that the amount 
is $115 billion.According to the 
public relations office of the 
Central Bank of Iran, after the 
CBI announced that the IMF 
estimate was wrong, the IMF 
sent an official email to the CBI 
and expressed sorrow for the 
mistake and explained that the 
previous number was based 
on the usable reserves of Iran 

and has corrected the foreign 
exchange bank reserves of Iran.
The mistakes of the rest of the 
estimations are still standing 
and CBI will try to correct them 
as well.On April 13, Central Bank 
of Iran (CBI) Governor Abdol-
Nasser Hemmati said IMF’s data 
on Iran's foreign exchange bank 
reserves was wrong.The recent 
report published by the IMF 
on the foreign exchange bank 
reserves of the Central Bank of 
Iran is a big mistake arising from 
their incomplete information, 
Hemmati wrote on social media.

Iran Oil 
Ministry to 
Invest $80m in 
Startups
The Oil Ministry will 
invest $80 million 
in startups and 
knowledge-based firms, 
the oil minister said.
Speaking on the 
sidelines of a 
ceremony to open 
the Oil Innovation 
and Research Fund in 
Tehran on Tuesday, 
Bijan Namdar Zanganeh 
said: “The Oil Ministry 
is determined to create 
opportunities for 
startups so that they 
can improve different 
sectors of the energy 
industry, especially 
m a n u f a c t u r i n g 
pipes, turbines and 
compressors,” IRNA 
reported.
The fund will support 
k n o w l e d g e - b a s e d 
companies interested 
in the oil-related sector. 
“The ministry wants 
startups to propose new 
ideas and innovative 
plans to help cut 
production costs and 
improve productivity in 
the key sector.”
The ministry’s R&D 
department is tasked 
with expanding 
technological facilities 
for the rapidly 
expanding startup 
companies.
Zangan opened the first 
Oil Technology Park in 
Shahr-e-Rey in south 
Tehran last year that is 
providing researchers 
aid and equipment to 
implement their plans. 
Iran’s oil industry is 
facing major challenges 
especially since 2018 
and after the US 
unilaterally withdrew 
from the 2015 nuclear 
deal between Iran and 
six world powers, and 
reimposed economic 
sanctions, including on 
the oil, tech, banking and 
transport sectors.
The draconian 
sanctions have 
taken the form of an 
economic blockade 
and made it impossible 
for international 
companies to cooperate 
with Iran. As a result, 
local firms and startups 
have been emerging 
to help address the 
numerous challenges.
Startups have 
already produced 
and indigenized key 
catalysts and essential 
equipment and parts 
for the petrochemical 
and drilling 
sectors, Zanganeh  
noted.
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E s m a e i l 
Qaderifar added 
that tech firms' 
earnings have 
been rising over 
the past few 
years, reaching 

1.2 quadrillion rials 
($4.8 billion) in the year 
ending March 2019 and 
1.5 quadrillion rials ($6 
billion) in the fiscal 2019-
20 from 600 trillion rials 
($2.4 billion) in the fiscal 
2017-18. 
Qaderifar noted that the 
number will continue 
to grow in the current 
year, Mehr News Agency 
reported.
“The growth has been 
achieved despite hurdles. 
The reimposition of US 
sanctions against Iran 
in the summer of 2018 
and the Covid outbreak 
in February 2020 have 
been blessings in disguise 
for the technology 
ecosystem,” he said. 
Tech firms spearheaded 
localization efforts while 
profiting from extensive 
state support and zero 
foreign competition. 
The official also said 
Iran has over 5,700 
k n o w l e d g e - b a s e d 
companies and 1,300 
startups operating in a 
wide range of fields.
According to 
Qaderifar, startups 
and tech companies, 
primarily engaged 

in nanotechnology, 
b i o t e c h n o l o g y , 
information and 
c o m m u n i c a t i o n 
technologies, and 
aerospace, are 
increasingly gaining a 
larger share of Iran's 
economy.
“In addition to tech 
achievements in 
transportation, auto 
manufacturing, mining 
and steel industries, 
a large portion of 
medical and laboratory 
equipment have been 
indigenized, and 98% 
of medicines on the 
domestic market are 
produced in Iran,” he said. 
“This is the outcome of 
putting faith in the young, 
talented generation. We 
expect the ecosystem to 
become a game-changer 
in the domestic economy, 
reducing Iran's reliance 
on foreign resources.” 
Iran has over five million 
university students who 
are a vital element of the 
country's development 
efforts. 
Qaderifar said the 
government and 

private sector should 
take advantage of this 
opportunity to invest in 
the young generation to 
maximize their potential 
and achieve long-term 
benefits.”
Share of GDP
Mohammad Sadeq 
Khayyatian, an official 
with Iran’s National 
Innovation Fund, 
affiliated to the vice 
presidential office, 
earlier said the share 
of tech firms in Iran’s 
GDP has been growing 
exponentially and is 
projected to reach 10% in 
the coming years.
“Funding should be 
extended to accelerators 
and innovation centers to 
help expand tech units,” 
he said, calling on officials 
and private investors to 
boost the contribution 
of tech ecosystem in the 
country's revenue. 
“Iran’s technology 
ecosystem is growing 
fast and so will its share 
in GDP. In the 2000s, there 
were only 52 knowledge-
based companies in Iran, 
which figure today stands 

at 5,700. In fact, Iran’s first 
science and technology 
park was launched 10 
years ago in Isfahan 
Province. Today, 46 tech 
parks are operating 
nationwide,” he said.
Because of Iran’s 
dependence on oil 
revenues, the government 
did not seek to generate 
income from the 
knowledge-based sector 
in the past. 
Khayyatian stressed 
that the government’s 
policies have changed, 
such that Iran is 
increasingly counting 
on the technology 
ecosystem for wealth 
production and the 
state is extending more 
support to knowledge-
based companies.
“The government is 
planning to provide 
tech firms with tax and 
customs exemption, 
ease commercial 
license issuance, cut 
social security fee, 
reduce military service 
and extend business 
e m p o w e r m e n t 
consultancy,” he said.

Iran buys 60 million doses 
Sputnik V COVID-19 vaccine
Iranian Ambassador in Moscow Kazem Jalali said on 
Thursday that Iran bought 60 million doses of the Sputnik 
V COVID-19 vaccine from Russia.
The doses are sufficient for vaccination of 30 million people, 
Jalali told IRNA, adding that the agreement was finalized 
and signed through negotiations between Iranian Embassy 
in Moscow and the Russian Direct Investment Fund (RDIF), 
with support of Iran’s Ministry of Health.
He said that the purchased doses are to be sent to Iran from 
May to November.
Regarding the current agreement for purchasing two 
million doses of the vaccine, he said that 520 thousand 
doses have so far been sent to Iran and the Russia party 
agreed to send remainders as soon as possible.  
Iran’s ambassador to Russia also said that two Iranian 
companies have signed agreements with Russia for joint 
production of the COVID-19 vaccine in Iran.

Iranian researchers produce 
Nano-based thermal coating
 Iranian researchers from a knowledge-based firm have 
successfully produced Nano-based thermal insulation 
and protective coatings products for the first time in Iran.
According to the Persian-language website of the Iran 
Nanotechnology Innovation Council, Nano-based thermal 
insulation coating with excellent adhesion on metal 
surfaces prevents energy and heat losses, and due to its 
very low heat transfer coefficient, has high effectiveness in 
thermal insulation of surfaces.
The nano-based thermal insulating coating works not only 
to reduce temperatures but also provides energy savings, 
thermal insulation and personnel protection all in an easy 
spray-on application.
Now in Iran, a knowledge-based company has been able to 
localize the technology of producing this type of thermal 
insulation coating and has produced products of this type 
for the first time.
According to the report, currently available in the Iranian 
domestic markets there are traditional insulation types 
such as fiberglass, mineral wool, and polyethylene foams 
that have a completely different composition base and 
there is no product similar to this knowledge-based 
company's product in the domestic market. Meanwhile, 
this product is also new in the world and is still being 
developed.

Iran, Pakistan keen on boosting 
economic ties
 Consul General of Iran in Pakistan’s northwestern city of 
Peshawar says Tehran and Islamabad are keen to boost 
bilateral trade and economic cooperation and making 
efforts to open border markets with signing of preferential 
and free trade agreements between the two countries.
Addressing businessmen at Sarhad Chamber of Commerce 
and Industry (SCCI) in Peshawar, Hamid Reza Ghomi said 
that Iran wanted to boost bilateral trade relations with 
Pakistan to strengthen regional economy.
The Iranian diplomat said that despite Covid-19 pandemic, 
the Iranian consulate facilitated the Pakistani businessmen 
and issued visas to them within a short span of time.
Ghomi lauded the efforts made by Pakistani ambassador in 
Iran, saying he played vital role in increasing trade volume 
between the two countries.
He added that Iranian ambassador in Pakistan would soon 
visit Peshawar to hold a meeting with the businessmen to 
know their problems.
The envoy asked the Peshawar-based businessmen 
to cement trade relations with Mashhad Chamber of 
Commerce and Industry to take benefits from each 
other’s experience and boost trade activities between the 
countries.
The meeting was also attended by SCCI senior vice 
president Engineer Manzoor Elahi, Iranian Second Consul 
Seyed Ebrahim Dehnadi and other officials of Iranian 
Consulate in Peshawar.

Sales of Iranian startups and knowledge-
based companies reached 1.8 quadrillion 
rials (7.6$ billion) in the last Iranian year 
(ended March 2020 ,20), a senior official 
with the Vice Presidential Office for Science 
and Technology says.

Sales of Iranian Tech Firms Hit 7.6$b

news

The First Bilingual Economic Newspaper In Isfahan Province
www.esfahan-news.com

License Owner& Managing 
 director: Reza Mahzunieh

Editor-in-Chief: Marzie Rabiei
 Assistant Editor-in-Chief of 

English Section: Bahare Yousefi
Isfahan Office: Hoora Building, 

Shahid Mofateh Street, Ahmad Abad 
Square, Isfahan, Iran

Tel: 031- 32274500
Public Relations: 031-32274515

Organization of advertisement: 
031-32274517, 32274518, 32274512, 
32274505.  
Fax:031-32274507,32274511

Lithography and  printing:Shakhe 
Sabz

Isfahan subscribers Office: 
031-32274508

website: esfahan-news.com
SMS:30007232

economy
News

ISFAHAN
N E W S

SudokuNO 739              Solution: NO 738

ISFAHAN
NEWS

Iran bans flights to, 
from France
Iran's Civil Aviation Organization says the 
country's flights to and from France will 
be banned from Wednesday.
According to Iran's Civil Aviation 
Organization, from Wednesday, flights 

to the United Kingdom will be restored.
Also, flights to and from France will be 
banned.
Flying from the origin and destination 
of countries that are on the list of the 
coronavirus special conditions is 
prohibited, and countries that are on the 
list of high-risk countries are required to 

retest for COVID-19 in Iran.
France, Botswana, Brazil, Czech 
Republic, Iraq, Estonia, Ireland, 
Lesotho, Malawi, Mozambique, 
Slovakia, South Africa and Zambia are 
on the list of countries with special 
conditions, who have the UK' COVID  
variant.

Mohammad 
Sadeq 
Khayyatian, 
an official with 
Iran’s National 
Innovation Fund, 
affiliated to the 
vice presidential 
office, earlier 
said the share 
of tech firms in 
Iran’s GDP has 
been growing 
exponentially 
and is projected 
to reach %10 in 
the coming years.

IMF corrects estimate on Iran's foreign 
exchange bank reserves



He Further 
reiterated that 
Iran needs to see 
in practice the will 
for a logical and 
acceptable rush for 

achieving an agreement.

Today’s session lasted about 
two hours and it was agreed at 
the end that the (two) working 
groups for termination of 
sanctions and nuclear process 
will later this evening restart 
their work, said Araghchi at 
the end of the 18th Joint JCPOA 
Commission.
The top Iranian nuclear 
negotiator said that every 
country was agreed that we 
now need to begin serious 
practical work and prepare 
a precise list about the 
sanctions that the United 
States must terminate and the 
acts that Iran needs to do, and 
the resulting agreement that 
needs to be signed as soon as 
possible.
Today’s session was quite 
challenging and serious. 
The last week and this week 
developments had made 
today’s session a seriously 
challenging one in which the 
discussions of both sides 
were strongly serious, added 
Araghchi.
He said that Iran quite 
seriously presented its stands; 
the Natanz incidence is not an 
issue to be easily ignores; we 
expect the countries on the 
other side to condemn it, and 
this is a serious and righteous 

expectation.
“Besides Russia and China 
the European countries not 
only did not do so, but also 
in the field of sanctioning 
personalities added some 
individuals, and this strongly 
put under question the good 
will of the Europeans for us.” 
He reiterated.
Araghchi said that they need 
to prove their seriousness 
in negotiations. “We cannot 
reach a good sum-up (of the 
negotiations) unless the 
Europeans will in practice 
prove their good will to us, 
while we neither have time 
for lingering negotiations, 
nor are willing to do so, and 
we must see in practice a 
logical and acceptable rush 
for achieving an agreement, 
since otherwise we see no 
reason for continuing the 
negotiations.The deputy 
foreign minister for political 
affairs said in response to a 
question of the extent of 
progress in preparing the 
list of the sanctions the need 
to be terminated and the 
moves that Iran must make, 
said: The lists are being 
prepared; our stand is that 

the entire sanctions need to 
be terminated and the list that 
is being prepared needs to be 
quite comprehensive.
“In this regard the work 
groups are advised to proceed 
more seriously. Every country, 
including the EU3, are agreed 
that we are at a phase in 
which there is no need to 
general discussions and 
we need to finalize the lists, 
after which we can continue 
talks on the disputes, so 
that the two sides’ agendas 
will be finalized,” he added.
Araghchi was asked whether 
in the field of justification 
any new development, or 
interpretation of the two sides 
has occurred. He said: There 
has been no new development 
in that field. Our stands are 
still the same and we are at the 
phase in which the lists for the 
US sanctions that need to be 
terminated and the moves that 
Iran needs to make need to be 
identified. In the next phase 
the justification tests will be 
defined, that are in need of 
their own negotiations.
The Iranian top nuclear 
negotiator in response to 
a question on how much 

he is optimist about reach 
that sum-up in this round 
of negotiations, said: If we 
were not hopeful we were 
not here. Everyone is agreed 
that this is not an easy path, 
and we hope in this round 
of the negotiations we will 
reach a sum-up that will be 
the perspective of a clear 
and certain resolving of the 
dispute, and we hope to reach 
it within the next few days.
“It is still too soon to judge if 
we will reach the resolving 
phase or not. Because there 
are difficulties and hardships 
in this respect, but we are all 
the same optimist.
In response to a question 
whether he thinks the 4+1G 
will issue a communiqué 
about the Natanz incidence, 
Araghchi said: We strongly 
objected to their indifference, 
and this was one of our 
challenging negotiations. 
Of course Russia and China 
adopted good stands, but 
the EU as a union adopted a 
stand that was way below our 
expectations. We seriously 
objected to their stand and 
today we voiced our objection 
to them.

Top diplomat:
Iranian diplomats only negotiate 
over 'national interests'
“Today, we only negotiate to achieve national goals of 
the Iranian nation”, the Iranian top diplomat said and 
added, "Negotiating on the previously held nuclear 
negotiations is a failed experience."
Referring to the firm stance of the Leader of the Islamic 
Revolution towards nuclear negotiations, Iranian 
Foreign Minister Mohammad Javad Zarif said in a post 
in his Instagram account, “Negotiation is a powerful 
and legitimate tool for solving the problems and move 
forward the best things in the future.”
Negotiating on the previously held nuclear 
negotiations is a failed experience, he said, explaining, 
“Today, we only negotiate to achieve national goals of 
the Iranian nation.”
The Leader’s guidelines over avoiding "exhausting 
negotiations" has always been Iranian diplomats’ 
agenda, he also stressed.
Iran and the remaining parties to the Iran nuclear 
deal (China, Germany, France, Russia, the UK) or the 
JCPOA held a meeting within the framework of the 
JCPOA Joint Commission on Thursday afternoon. The 
meeting lasted for an hour and a half, according to 
media reports.
  Zionists concerned with Iran's 
retaliation for Natanz
The former PM of the Zionist regime Ehud Olmert has 
expressed concern about the retaliatory act of Iran for 
the Natanz incident.
While Iran regards the Zionist regime responsible 
for the recent incident in Natanz, Olmert said in an 
interview with WABC that, "I am not sure that Israel did 
that, and I advise the Iranians to remain calm."
Although Olmert apparently claimed that the Zionist 
regime was not afraid of the Iranian threat but he 
expressed concern about Iran's revenge.
He called on the Biden administration to provide 
security for the Israeli regime.
Iran announced that proper retaliation awaits Zionists 
for the Natanz incident.Natanz incident took place 
in a part of the electricity distribution network of 
Shahid Ahmadi Roshan facility in Natanz,  a uranium 
enrichment center located in the city of the same name 
in Iran’s central province of Isfahan.In his reaction 
to the incident that occurred in Natanz Nuclear Site,  
Atomic Energy Organization of Iran (AEOI) Chief Ali-
Akbar Salehi said that Iran reserves the right to act 
against perpetrators of the Natanz incident.Iran says 
it reserves the right to give the proper response to the 
Zionist regime’s act of sabotage in the nuclear facility 
at the right time and right place.

Araghchi: No time to waste on erosive 
negotiations

Iran’s top nuclear negotiator Seyyed Abbas 
Araghchi said on Thursday evening at the end 
of 18th Joint JCPOA Commission that Iran has 
neither time for lingering negotiations, nor is 
willing to do so.
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Iran's police vow to continue anti-
arrogant powers struggle
In reaction to the recent EU sanctions against some Iranian police 
commanders, a police spokesman said that such sanctions will 
not undermine Iranian Police's firm resolve to continue the fight 
against US, EU hostile policies.
Following the inclusion of some of Iran's Law Enforcement 
commanders in the list of individuals sanctioned by the 
European Union on human rights charges, Brigadier General 
Mehdi Hajian condemned this illegal and unwise action, calling 
it in line with the so-called US strategy of Maximum Pressure 
against Iran.
The spokesman said that such an action by the EU against 

Iran's Law Enforcement is not something new, adding that the 
sanctions were aimed at Iran's anti-Arrogant Powers inspiring 
discourse and a sign of their animosity towards the Iranian 
nation and Islamic Establishment.
The police senior commander further added that the EU together 
with the United States administration wanted to undermine 
the security that the Iranian nation enjoys inside the country 
despite all malicious attempts by Western powers, saying that 
the sanctions are a sign of their disappointment with the firm 
resolve of the Iranian nation.
He further noted that their repetitive and futile sanctions will 
not have any negative impact on the will of the Iranian people 
and Islamic Establishment in the fight against the hostile 

policies of the United States and 
the Europeans.
Hajian further vowed that 
"resistance will continue," in 
line with the guidelines of the 
Leader of the Islamic Revolution.
The European Union on Monday 
added eight Iranian individuals and 
three entities to its sanctions list on the 
pretext of human rights violations.
In, reaction, Iran suspended its comprehensive 
dialogue with the EU and cooperation in the areas of terrorism, 
narcotics, and refugees.

Let’s be clear. 
©here is only one 
entity that can stop 
Netanyahu from 
his dangerous and 
vile escalation: 
President 
Biden and his 
administration.
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Army, IRGC 
guarantee 
security, 
tranquility 
in Iran: Top 
Commander
 Chief of Staff of Iran's 
Armed Forces Major 
General Mohammad 
Bagheri congratulated 
Islamic Republic of Iran 
Army Day, emphasizing 
that Army and the 
Islamic Revolution 
Guard Corps (IRGC) 
are guarantors of 
sustainable security and 
tranquility of the Islamic 
country.
According to the IRGC 
website sepahnews.
com, Bagheri issued a 
statement on Friday, 
saying that the dear 
Army supports the 
Iranian nation and 
its national interests 
and that it meets 
the country’s needs 
concerning non-military 
issues.
Farvardin 29 (April 
16) is the Islamic 
Republic of Iran Army 
Day, so, I congratulate 
commanders and 
soldiers of the Army 
and their families, the 
statement read.
The late Founder of the 
Islamic Revolution Imam 
Khomeini emphasized 
the support for the Army, 
who backed the victory 
of the revolution and 
foiled conspiracies by 
anti-revolution forces 
such as Marxists and 
other groups; so, the 
armed forces could 
regain their dignity, it 
added.
Major General Bagheri 
stipulated in the message 
that the Army’s loyalty 
and sacrifice in different 
arenas of defending 
the independence and 
territorial integrity of 
the country as well as its 
endeavor in confronting 
armed opponents are 
inspiring for staff, who 
are keen on serving in the 
organization.   
The armed forces’ 
current shining in social 
service amid floods, 
earthquakes, COVID-19 
pandemic and natural 
catastrophes are in line 
with their other services 
and sacrifices, they have 
made along with other 
armed forces, and that 
shows the Army is in 
fact the guarantor of the 
nation and international 
interests, which can 
play a key role in 
meeting non-military 
requirements of the 
Islamic country, the 
message read.
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Certain Western powers, who try to maintain their dominance in 
the world, attempt to “paint a bad image of China to frighten the 
people of other countries” especially the Iranian people, whose 
government has signed a 25-year strategic agreement with the 
new big power, Iran’s envoy to Beijing says.
In an interview with Global Times on April 15, Mohammad 
Keshavarzzadeh noted that the Western colonial powers, who 
dominate global media, publish false information through 
social networks and mass media “in order to prevent friendly 
cooperation between Iran and China.”
Keshavarzzadeh noted, “When economic cooperation brings 
prosperity, well-being, and improves the livelihood of the local 
people, this poisonous and unrealistic propaganda of the West 
loses its effectiveness.”
He also referred to the fact that the Islamic Republic is not the only 
country in the world, which is suffering from US sanctions, adding 
that independent states such as China and Iran “are determined 
to preserve their sovereignty and follow their own destinies to 
cooperate in order to improve people's lives.”
Asked about Western powers’ criticism on the situation of human 
rights in China and other countries, the US has been busy initiating 
wars in about 80 countries, taking more than 800,000 lives and 
displacing tens of millions of people in Afghanistan, Iraq and Syria 
among other countries.

The envoy further pointed to China’s model of governance as a 
successful one in alleviating poverty, achieving economic growth 
and maintaining sustainable development that has “challenged 
the stereotype of Western democracy, which the West sought 
to prescribe liberal democracy as the only system of successful 
governance and forcefully imposed it on other countries.”
“The Islamic Republic of Iran also has its own model of governance, 
and in spite of different kinds of conspiracy, terrorist acts, war, 
sanctions, and maximum pressure, can still play as an independent 
regional power, and has brought development and prosperity for 
the Iranian people during the last 40 years,” he argued.
Keshavarzzadeh underlined that Iran's decision-making system 
is based on its own national interest and cannot be affected by 
pressures from the West. China now is a major world player and 
our officials have a consensus to enhance strategic comprehensive 
partnership with China. Iran has an outstanding geographical 
position in West Asia which can connect China to Europe.
According to the ambassador, “The comprehensive 25-year 
cooperation plan between Iran and China was prepared in the 
implementation of the joint statement of Chinese President Xi 
Jinping, and Iranian President Hassan Rouhani during Xi's official 
2016 visit to Tehran. As its title shows, it has two characteristics: 
First, it includes all different aspects of cooperation between the 
two countries. And the second point is the period of cooperation 

t h a t 
is a road map for a 

quarter of a century. Iran and China are two ancient Asian 
civilizations that have been connected for thousands of years.” 
The goal of the plan is to deepen and strengthen these bilateral ties 
and it is not against any third country, he stated. Western powers 
try to portray bad image of Iran-China coop: Envoy
Western powers try to portray bad image of Iran-China coop: 
Envoy
Beijing, April 16, IRNA – Certain Western powers, who try to 
maintain their dominance in the world, attempt to “paint a 
bad image of China to frighten the people of other countries” 
especially the Iranian people, whose government has signed a 
25-year strategic agreement with the new big power, Iran’s envoy 
to Beijing says.
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Denmark holds three members of Alahvazieh group accountable for 
serving terrorism
The Prosecution service of Denmark held three members of Alahvazieh group accountable for financing 
and spreading terrorism against Iran.According to sources, these three people were charged with 
working with Saudi security services in this field.Earlier, Danish Security and Intelligence Service 
announced that it had arrested three members of the group with the charge of espionage for Saudi 
Arabia.Intelligence officials of Denmark have said that these people have done espionage acts on 
Danish people and companies for Saudi Arabia from 2012 to 2018 in Denmark.German news agency 
has published the statement of Borch Andersen, the head of the Danish intelligence, in which is written 
that the arrested people gathered information about people residing inside and outside Denmark, as 
well as companies, and gave it to Saudi intelligence service.

 Multiple people were 
shot at a FedEx facility in 
Indianapolis late Thursday, 
and the suspected shooter 
killed himself, a police official 
said.
A police spokeswoman said 
multiple people had injuries 
consistent with gunshot 
wounds, but she did not 
whether anyone died, NBC 
News reported.
The shooter killed himself, 
and there was no further 
threat to the community, she 
said.
Officers responded to reports 
of shots fired at the FedEx 
center near the city's airport 
just after 11 p.m., she said.
An active shooter incident 
was reported around 11 
p.m. local time (3 a.m. on 
Friday GMT) in Indianapolis, 
Indiana, according to WRTV, 
Sputnik also reported.
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The Daily Mail reported the prince had privately 
urged Johnson to reconsider the "wrong 
conclusion" reached by the Premier League 
over the £300m deal, and that Johnson then 
asked one of his top aides to investigate the 
matter.
Amnesty International has long seen the 
takeover as an attempt by the Saudi state to 
"sportswash" its reputation after a long history 
of alleged human rights abuses.
The human rights group's UK director Kate 
Allen said, "The bid to buy Newcastle was a 
blatant example of Saudi sportswashing, so it's 
worrying that the prime minister would accede 
in any way to pressure from the crown prince 
over the deal.
"Reports that Mohammed Bin Salman made 
threats about possible damage to UK-Saudi 
relations if the deal didn't go ahead only 
illustrates that this was always more than just 
a commercial transaction within the football 
world."
Allen added, "At the time that the crown 
prince was putting this pressure on No 10, 
the world was still reeling from the fall-out 

over Jamal Khashoggi's murder, Saudi human 
rights activists like Loujain al-Hathloul were 
languishing in jail, and Saudi warplanes were 
indiscriminately bombing Yemen.
"This whole tangled affair only underlines 
how there needs to be a proper overhaul of the 
Premier League's owners' and directors' test to 
provide proper human rights scrutiny of who is 
trying to buy into the glamour and prestige of 
English football."
A UK Government spokesman said the sale 
had been a "commercial matter" and that the 
Government was not involved at any point in 
the takeover talks.
The report comes after Johnson this week 
ordered a review into the collapse of the 
financial firm Greensill Capital amid concern 
over former prime minister David Cameron's 
lobbying on its behalf.
"We expect the English Premier League to 
reconsider and correct its wrong conclusion," 
the prince is said to have warned the Prime 
Minister.
In a message to his private office, Johnson said: 
"One for Sir Edward" - a reference to Lord Udny-
Lister, who had not been ennobled at the time.
Lord Udny-Lister reportedly told the Prime 
Minister, "I'm on the case. I will investigate."
Lord Udny-Lister told the Mail, "The Saudis 
were getting upset. We were not lobbying for 
them to buy it or not to buy it. We wanted (the 
Premier League) to be straightforward and say 
'yes' or 'no', don't leave (the Saudis) dangling."

 “It does not matter to us when the enemy 
will return to reason and show humility 
before the law, but we are sure that for the 
United States and the countries that are 
participants in the JCPOA, there is no way 
other than to fully return to (UN Security 
Council) Resolution 2231 and the JCPOA. 
If they do so, we will immediately return 
to all our own commitments under the 
JCPOA after verification,” Rouhani said 
on Thursday, referring to the nuclear 
agreement by the acronym of its official 
name, the Joint Comprehensive Plan of 
Action.
He also rejected the “concerns” of the 
Europeans and the United States about 
Iran’s recent decision to start enriching 
uranium to 60-percent purity, saying the 
two sides have a false perception of Tehran’s 
latest remedial step away from the 2015 
nuclear deal.
He dismissed claims that Iran’s new 
enrichment level could be a step towards 
weapons-grade uranium and stressed 
the importance of the diplomatic efforts 
underway in Vienna aimed at reviving the 
2015 nuclear deal between Tehran and 
major world powers.
“The concerns raised by the US and 
Europe … and the perception that the 60% 
enrichment means moving towards 90%, 
is not true; It is wrong to think that we are 
paving the way for the production of atomic 
bombs,” he added.
The Iranian chief executive said, “We could 
have enriched uranium to 60-percent 
before, too.
“Today, we would do 90% enrichment 
as well if we chose to. However, we are 
determined to keep our promise. We are 

not looking for a nuclear bomb,” he said, 
in reference to a fatwa (religious decree) 
by Leader of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyed Ali Khamenei that bans the 
production, possession and stockpiling of 
nuclear weapons and other WMDs.
The remarks came two days after Iran 
announced that it had informed the 
International Atomic Energy Agency (IAEA) 
of a plan to start the 60-percent enrichment, 
under which 1,000 advanced centrifuge 
machines will be installed at Natanz nuclear 
site.
The decision followed a suspected Israeli 
act of sabotage at the facility, which is among 
the sites being monitored by the IAEA under 
the JCPOA.
US Secretary of State Antony Blinken, whose 
country caused a crisis for the JCPOA by 
pulling out of the deal and re-imposing 
anti-Iran sanctions, called Tehran’s 
announcement “provocative,” claiming that 
it raised questions about the seriousness of 
Tehran over the Vienna talks.
“We take very seriously its provocative 
announcement of an intent to begin 
enriching uranium at 60 percent,” he said 
in Brussels on Wednesday. “I have to tell 
you the step calls into question Iran’s 
seriousness with regard the nuclear talks, 
just as it underscores the imperative of 
returning to mutual compliance with the 
JCPOA.”
Similarly, Britain, France and Germany 
claimed in a statement that Iran’s 
decision to enrich at 60 % and activate 
advanced centrifuges was at odds with the 
Vienna talks.“Iran’s announcements are 
particularly regrettable given they come 
at a time when all JCPOA participants and 
the United States have started substantive 
discussions, with the objective of finding a 
rapid diplomatic solution to revitalize and 
restore the JCPOA,” the three countries said.
“Iran’s dangerous recent communication is 
contrary to the constructive spirit and good 
faith of these discussions,” they alleged.

Amnesty International Highlights Concerns 
over Saudi Sportswashing

Iran President: US, Europe’s Return to JCPOA 
Only Way Forward

Iranian President Hassan Rouhani urged the US and the 
European parties to the 2015 nuclear deal to fully return 
to the accord, saying that in that case, Iran will also return 
to its commitments after verification.

 Reports that Saudi crown prince Mohammad Bin Salman 
lobbied British Prime Minister Boris Johnson over the 
Newcastle takeover "illustrate that this was more than just a 
commercial transaction within the football world", Amnesty 
International has said.

“We take very 
seriously its 
provocative 
announcement 
of an intent to 
begin enriching 
uranium at 60 
percent,” he said 
in Brussels on 
Wednesday. “I 
have to tell you 
the step calls into 
question Iran’s 
seriousness 
with regard 
the nuclear 
talks, just as it 
underscores 
the imperative 
of returning 
to mutual 
compliance with 
the JCPOA.”

"We expect the 
English Premier 
League to 
reconsider and 
correct its wrong 
conclusion," the 
prince is said to 
have warned the 
Prime Minister.

France need not 
apologise for 
Rwanda genocide: 
former PM
Former French prime minister 
Edouard Balladur has rejected 
the recent findings of a historical 
commission investigating France's 
role in the 1994 Rwandan genocide, 
saying that his country does not need 
to apologize.The former French prime 

minister Edouard Balladur made the 
comments during an interview with 
FRANCE 24 and RFI, during which he 
strongly rejected the recent findings of 
a historical commission investigating 
France's role in the 1994 Rwandan 
genocide, according to which Paris 
bears “heavy and overwhelming 
responsibilities” in the chain of 
events that led to the slaughter of 
ethnic Tutsis.Balladur, who served 
as prime minister between 1993 and 
1995, said it was unfair to criticize 

France when the United Nations and 
other countries failed to intervene 
to prevent the massacres."I did my 
utmost to ensure that France would 
not be blamed for being passive and 
indifferent," Balladur claimed, adding 
that he was "full of admiration" for 
what French peacekeepers did.The 
historical commission set up by 
President Emmanuel Macron ruled 
last month that France reacted too 
slowly in appreciating the extent of 
the horror that left over 800,000 dead. 



جزئیات پرداخت باقیمانده سود سهام عدالت
سخنگوی ستاد آزاد سازی سهام عدالت گفت:پنجاه درصد باقیمانده سود سهام عدالت بزودی به دارندگان این 
سهام پرداخت می شود. جزئیات پرداخت باقیمانده ســود سهام عدالتحسین فهیمی در مصاحبه  ای  درباره 
پرداخت سود سهام عدالت گفت نخستین بار توزیع سود سهام عدالت از طریق ساز وکار بازار سرمایه انجام شد و 

بر اساس میزان سود سهام هر فرد و میزان سهم باقی مانده افراد محاسبه شد
 وی افزود بر اساس تصمیم شورای عالی بورس ۵۰ درصد این سود در روز های پایانی سال گذشته پرداخت شد و 

پرداخت بقیه سود منوط به این است که شرکت ها سود خود را به شرکت سپرده گذاری مرکزی پرداخت کنند که 
تلاش می کنیم در روز های آینده این کار انجام شود.  فهیمی گفت: ممکن است اشکالاتی در شماره حساب های اعلامی 

افراد وجود داشته یا اصلاح مشخصاتی داشته اند بنابراین هموطنانی که هنوز ۵۰ درصد اول را دریافت نکرده اند می توانند از طریق 
تماس با مرکز پیام سهام عدالت با شماره ۱۵۶۹ این موضوع را پیگیری کنند.   وی درباره ارائه کارت های اعتباری سهام عدالت گفت: زیر 

ساخت های این کار انجام شده و هم اکنون در اختیار بانک ها قرار گرفته است.  فهیمی افزود: تامین اعتبار لازم برای اعطای این کار ها باید از طرف 
بانک ها انجام شود که در شرایط فعلی در بانک ملی و تجارت این کار انجام شده و مشمولان سهام عدالت که در این دو بانک حساب دارند می توانند 

تقاضای خود را ارائه کنند که معادل ۵۰ درصد ارزش روز سهام به ان ها کارت اعتباری داده می شود. 

ارزهای دیجیتالی همچنان می تازند
ارزهای دیجیتالی مهم باز هم روند صعودی قیمت خود را حفظ کردند.

رالی قیمتی روزهای اخیر احتیاط معامله گران را افزایش داده است. مایک نوگراتز- بنیان گذار شرکت سرمایه 
گذاری گلکسی دیجیتال گفت: بازار ارزهای دیجیتالی رشد قیمت بی رویه ای داشته است. نه تنها بیتکوین بلکه 
ارزهای دیگری نظیر دوج کوین یا ریپل به سطوح قیمتی بیش از حدی رسیده اند که احتمال ترکیدن حباب 

قیمتی آن ها وجود دارد. تازه واردان با ریسک بزرگی مواجهند و بهتر است محتاط باشند. 
اداره پست آمریکا در بیانیه ای مهم اعلام کرد که استفاده از توکن های غیرقابل تعویض یا NFT را آغاز خواهد کرد و 

از تمبرهایی که در این قالب عرضه شوند، پشتیبانی می کند. اداره پست آمریکا به نخستین نهاد بزرگ جهان تبدیل می 
شود که در سطح ملی استفاده از NFTرا تایید می کند. ) توکن های غیر قابل معاوضه برخلاف نوع قابل معاوضه، غیر یکسان و 

دارای ارزش متفاوت از هم هستند( نشانه هایی وجود دارد که فعالان بورس وال استریت بالاخره پس از حدود یک دهه از راه اندازی ارزهای دیجیتالی 
در حال قبول آن ها هستند. برای نخستین بار قرار است تا سهام صرافی ارزهای دیجیتالی کوین بیس در بورس وال استریت عرضه اولیه شود. ارزش 
اولیه سهام این صرافی چیزی در حدود ۱۰۰ میلیارد دلار برآورد می شود. دو بانک بزرگ آمریکایی گلد من ساکس و جی پی مورگان نیز اعلام کرده 

اند به زودی امکان دسترسی به ارزهای دیجیتالی را در اختیار مشتریانشان خواهند گذاشت.  
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کسانی که دم از 
ایجاد رونق اقتصادی 
می زنند سریع ترین 

راهکارشان برای 
ایجاد رونق چاپ پول 

و افزایش پایه پولی 
است که در نهایت این 

موضوع به افزایش 
تورم منجر خواهد 

شد

اقتصاد ایران
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کرونا و مرخصی های 
اجباری بدون حقوق!

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و 
پیمانی می گوید: در برخی از واحد ها 
برای مقابله با کرونــا، کارگران را به 
مرخصی های اجباری می فرستند 
بدون آنکه حقوق ایــن ایام به آن ها 
داده شــود از این رو با توجه به آنکه 
معیشت کارگران وابســته به کار و 
درآمد آن ها است ترجیح می دهند 
کرونا بگیرند، ولی کارشان را از دست 

ندهند.
فتح الــه بیــات دربــاره ضرورت 
دورکاری کارگران در شرایط حاضر 
کرونایی اظهار کرد: متاسفانه طی 
روزهای اخیر شاهد حوادث تلخی 
در کشور بودیم و بیماری منحوس 
کرونا با بی رحمی جان هموطنان 
عزیزمان را می گیرد و خانواده های 

آنها را داغدار می کند.
وی افزود: این امــر به نوع نظارت ها 
و برنامه ریزی هــا در این خصوص 
برمی گردد که باید از ترددهای بی 
مورد و زائد جلوگیری شود و تعطیلی 
نیروهای کار در دستور کار قرار گیرد 
اما بحث اصلی، بخــش کار و تولید 
است؛ بســیاری از نیروهای کار در 
بدترین شرایط کرونایی هم حاضر به 
از دست دادن شغل نیستند و علیرغم 
آنکه اعلام شــده کشور در وضعیت 
ســیاه قرار خواهد گرفت باز هم به 
کار خود در مجموعه های اقتصادی 
ادامه می دهند در حالی که ممکن 

است آمار تلفات و بیماران بالا برود.
رئیس اتحادیــه کارگران قراردادی 
و پیمانــی، نقــش ادارات کار را در 
ورود بــه این مســاله حایز اهمیت 
دانســت و گفت: آن بخشهایی که 
می تواننــد دورکاری کنند عمدتا 
نیروهای اداری و کارمندی هستند 
که مصوبه دورکاری بــه آنها ابلاغ 
شده است منتها در بخش کارگری، 
کارگران امــکان دورکاری ندارند و 
باید ساعت های طولانی در واحدهای 
تولید یا مونتاژ حضور فیزیکی داشته 
باشند که طبعا مورد خطر و آسیب 
قرار می گیرند و ممکن است بیماری 
به سراغ آنها بیاید و خانواده هایشان 
را درگیر کند لــذا کارفرمایان باید 
کارگران را تا حد امکان از حضور در 

محیط های کار منع کنند.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

بســیاری بر ایــن باور 
هستند که در وهله اول 
باید تورم را کنترل کرد 
و این موضوع تبدیل به 
اولویت اقتصادی شده، 
زیرا که در شرایط تورمی، 
معیشت حداقلی بسیاری 
از مردم تهدید می شود و باید تورم را 
مهار کرد، در غیر این صورت در آینده 
این تورم افسار گسیخته تبعات جبران 
ناپذیری به دنبال خود خواهد داشت 
و رونق در شــرایطی ماندگار خواهد 
شــد که اقتصاد در ثبات و تعادل قرار 

داشته باشد.

  تــورم به مرحلــه خطرناکی 
رسیده است

کامران ندری کارشــناس مســائل 
اقتصادی در گفتگو با فرارو با اشاره به 
اینکه تورم در ایران به مرحله سخت و 

خطرناکی رسیده است، اظهار داشت: 
هیچ زمانی نرخ تورم بــه این میزان 
افزایش پیدا نکرده بود، در حال حاضر 
اقتصاد ایران بسیار متورم بوده و این 
بزرگترین مشــکل اقتصادی قلمداد 
می شود، در سه ســال گذشته تورم 
افسار گسیخته ای گریبانگیر جامعه 
شده که این موضوع هر روز مشکلات 

بسیار زیادی را به بار می آورد.
وی افزود: در بین این دو گانه که از بین 
کنترل تورم و ایجاد رکود و ایجاد رونق 
از طریق چاپ پول کدام سیاست را باید 
انتخاب کرد، به نظر بنده کنترل تورم 
اولویت دارد، زیرا در صورتی که حتی 
اگر رونق ایجاد شود در شرایط فعلی 
اقتصاد ایران، این موضوع باعث رشد 

پایه پولی و نقدینگی خواهد شد.
ندری اضافه کرد: میانگین تورم سالانه 
در حال حاضر حدود ۲۲ درصد است 
که نرخ بسیار بالایی محسوب می شود، 
این نیز به دلیل آن اســت که طی ۳ 
سال گذشــته نرخ تورم با رشد بسیار 
وحشــتناکی روبرو بــوده، در چنین 
شــرایطی نمی توان انتظار داشت که 
تولید رونق داشــته باشد، زیرا چنین 
رونقی قدر مسلم تنها از طریق چاپ 
پول به دست آمده اســت. رونقی که 
در شرایط برنامه به دست آید به هیچ 
عنوان پایدار نخواهد بود بنابراین باید 
اولویت را به کنترل تورم داد تا بتوان 

کشــور را از این توفان تورمی و پیچ 
خطرناک عبور داد.

وی با تاکیــد بر اینکه بــا فرض رفع 
تحریم ها و گشــایش های اقتصادی 
ناشی از این موضوع بازهم تورم پابرجا 
است، یادآور شــد: این موضوع نیز به 
خاطر وجود مشکلات ساختاری است: 
ناکارآمدی بانک ها، وضعیت بد بیمه ها 
و صندوق های بازنشســتگی، فساد، 
رانت و سیستم فشل اداری، مشکلات 
مربوط به فضای کسب و کار و مدیریت 
ناکارآمد اقتصادی کشور همه و همه 
مشکلاتی است که باعث شده اقتصاد 

ایران به حال و روز فعلی بیفتد.
ندری خاطرنشــان کرد: کسانی که 
دم از ایجاد رونــق اقتصادی می زنند 
سریع ترین راهکارشــان برای ایجاد 
رونق چاپ پــول و افزایش پایه پولی 
اســت که در نهایت ایــن موضوع به 
افزایش تــورم منجر خواهد شــد، از 
سوی دیگر برای اینکه به این موضوع 
پی ببریم که مدیریت کلان اقتصادی 
چگونه بوده است، میزان تورم مشخص 
خواهد کرد که مدیریت چگونه بوده، 
به بیان دیگر هر چقدر که تورم بیشتر 
باشد میزان ناکارآمدی نیز به تبع آن 
افزایش خواهد یافــت، این در حالی 
است که اگر ما بخواهیم تورم را کنترل 
کنیم قادر نخواهیم بود که آن را به زیر 

۱۰ درصد برسانیم.

این اقتصاددان گفت: در بین سال های 
۹۲ تــا ۹۶ که تورم کنترل شــد این 
موضوع به دلیل گشــایش های ناشی 
از برجام صورت گرفت، در این رابطه 
نرخ ارز در طی چهار سال مورد اشاره 
بین ۳۲۰۰ تــا ۳۷۰۰ تومان تثبیت 
شد با این حال ما طی این سال ها نیز 
تورم ۱۰ درصدی تجربه شد، که اگر 
بخواهیم مقایسه کنیم با میزان تورم در 
سایر کشورها، این میزان عدد بالایی 

حساب می شود.
این اســتاد اقتصاد با بیان اینکه اگر 
بخواهیم تورم را به صورت ریشه ای حل 
کنیم باید باید یک انقلاب اقتصادی 

به وجود آوریم، اضافه کــرد: به بیان 
دیگر باید زیرساخت ها به صورت کلی 
تغییر پیدا کند، به تبــع این موضوع 
اگر ما بخواهیــم اصلاحات اقتصادی 
انجام دهیم این موضوع با مقاومت های 
سیاسی همراه خواهد شد، در نتیجه 
انجام این موضوع بدون تبعات سیاسی 
و اقتصادی نیست و نیاز به جرات بسیار 

فراوانی دارد.
ندری با اشاره به اینکه انجام سه اقدام 
می تواند در کوتاه مدت تورم را کنترل 
کرد، گفت: اولین موضوع در این رابطه 
تثبیت نرخ ارز است، اگر قیمت دلار در 
یک محدوده ثبات پیدا کند، می توان 

تورم را کنترل کرد، دومین اقدامی که 
باید صورت بگیرد در این راستا، واقعی 
کردن نرخ بهره است، طی سال های 
بسیاری نرخ بهره منفی بوده، اما اگر 
نرخ بهره واقعی شود می توان تورم را 
کنترل کرد، دست آخر نیز ایجاد رکود 
می تواند مانع از افزایش تورم شــود، 
هرچند که ایجاد رکود ممکن است با 
مشکلاتی را به دنبال داشته باشد، اما 
باید به این نکته توجه کرد که کنترل 
تورم در درجه اول قــرار دارد، زیرا که 
در شرایط رونق همانطور که اشاره شد 
با چاپ پول تورم باز هم افزایش پیدا 

خواهد کرد.

کنترل تورم و ایجاد رکود یا رونق اقتصادی همراه با چاپ پول: 

اقتصاد ایران بر سر دوراهی سرنوشت
اقتصاد ایران در سال جاری بر سر دوراهی بسیار سختی 
قرار گرفته، از یک سو با افزایش تورم به صورت فزاینده، 
طی سه سال اخیر به اعتقاد بســیاری از کارشناسان 
ادامه این روند ممکن نیست و ممکن این اقتصاد ایران 
تجربه مشابهی به مانند ونزوئلا پیدا کند، از سوی دیگر 
ایجاد رونق اقتصادی که همواره شعار آن داده می شود، 
مسئله ای که به گفته کارشناسان در شرایط فعلی تنها از 

طریق چاپ پول می تواند رخ دهد.

بازار  رمز ارز

راهبرد معاصر
گـــزارش

ارز دیجیتال بایننس 
کوین چیست؟

ارز دیجیتال بایننس 
کوین، از طریق عرضه  
اولیه سکه )ICO( در 
ماه جولای سال ۲0۱7 منتشر شد. هدف اصلی 
ایجاد این کوین، جذب سرمایه برای توسعه و 
گسترش صرافی Binance بود. صرافی 
کریپتو Binance )که یکی از بزرگترین 
صرافی های کریپتو است( از امنیت و سرعت 
پردازش قابل توجهی برخوردار است و ایجاد 
ارز دیجیتالی اش نیز باعث شــد جایگاهی 

پیشرو در این فضا کسب کند. 

در تاریخ ۱۸ آپریل ۲۰۱۹، این صرافی بلاکچین 
و کوین های معاملاتی خــود را راه اندازی کرد و در 
نتیجــه، بایننس کویــن )BNB( که یک توکن 
اتریوم ERC-۲۰ بر روی بلاک چین اتریوم بود در 
سال ۲۰۱۹ به بلاکچین خود منتقل شد. در واقع 
به بیان ساده، بایننس کوین )با نشانه ی اختصاری 
BNB( هم یک ارز دیجیتال مختص صرافی بزرگ 
Binance و هم یک کریپتوکارنســی بر روی 

زنجیره  بلاک چین بایننس است.

   بایننس کوین )BNB( چیست؟
بایننس کوین توکن هایی هســتند که در پلتفرم 
بایننس استفاده می شــوند، بنابراین با اینکه این 
توکن در بازار آزاد معامله می شود و ارزش آن نوسان 
می کند، به طور سنتی همان چیزی است که شما 
به عنوان ارزهایی ماننــد دلار آمریکا یا بیت کوین 

می شناسید.

به همین علت، موارد استفاده برای بایننس کوین 
بسیار ارزشمند است و به همین دلیل است که ما 

شاهد افزایش ارزش این رمزارز هستیم.
بایننس کوین همان چیزی است که به عنوان آلت 
کوین شناخته می شود و هنگام ایجاد آن براساس 
استاندارد ERC-۲۰ و با استفاده از شبکه اتریوم و 
بلاکچین ساخته شده است. این بدان معناست که 
این سکه نیز از قوانینی که جامعه برای بلاک چین 

اتریوم وضع کرده است پیروی می کند.
با این حال، مهم تر از همه، به بایننس کوین اجازه 
می دهد تا از ثبات و ایمنی بلاک چین و شبکه اتریوم 
بهره مند شود. دیگر نگران دزدیده شدن سکه های 
خود در یک حمله ۵۱٪ یا ســناریوی هزینه های 
دو برابر نخواهید بود زیرا با ساخته شدن در شبکه 
اتریوم ایــن ارز در برابر ایــن تهدیدات محافظت 

می شود.
همه این ها در آوریل ۲۰۱۹ تغییر یافت، زمانی که 
صرافی Binance، BNB را به شــبکه اصلی 
خود منتقل کرد. در آن زمان آنها ۵ میلیون توکن 
BNB ۲۰-ERC را نیز سوزاندند و مقدار متناظر 
توکن BNB بومی BEP-۲ را به کیف پول های 

خود اختصاص دادند.
در آن زمان بایننس کاربران را تشویق می کرد که 
توکن های BNB ۲۰-ERC خود را به توکن های 
بومی BEP-۲ تبدیل کنند، با این حال از نوامبر 
 ۲۰-ERC ۲۰۱۹، بایننس هنــوز از توکن های
پشــتیبانی می کند و کاربران هنوز قادر به انتقال 
به توکن BEP-۲ هســتند، اگرچه امکان حذف 

توکن های ERC-۲۰ بیش از این وجود ندارد.

  تفاوت اصلی بایننس کوین و بیت کوین 
چیست؟

زمانی که صحبت از معامله  بیت کوین است، 
معامله گر همیشه باید در نظر داشته باشد که از 
کدام صرافی کریپتو استفاده کند. چراکه همه  
صرافی ها و سایت ها به یک اندازه قابل اعتماد 
و امن نیستند. ارز دیجیتال بایننس کوین در 
صرافی Binance پذیرش می شــود که این 

یکی از امن ترین صرافی ها در جهان است.
تمرکز در برابر عدم تمرکز: بیت کوین در همه جا 
معامله می شود و نسبت به انواع مختلفی از متغیرها 
آسیب پذیر است. ارز دیجیتال بایننس کوین کمتر 
مستعد تاثیر از شرایط خارجی است اما به شدت 

تاثیرپذیر از شرایط داخلی Binance است.
بایننس کوین، ارزی جدید است که در سال ۲۰۱۷ 
راه اندازی شــد. اما از طرف دیگر، بیت کوین دارای 
سابقه طولانی و اثبات شده ای است که برای اولین 

بار در سال ۲۰۰۹ منتشر شد.
حداکثر تعداد بیت کوین ها، ۲۱ میلیون اما عرضه  
بایننس کوین ۲۰۰ میلیون کوین است. این بدان 
 BNB معناست که طی سالهای آینده، کوین های
می توانند به لحاظ حجم کلی، از بیت کوین سبقت 

بگیرند.
بــر خــلاف بیت کویــن، اتریــوم و ســایر 
کریپتوکارنسی های پیشــرو، بایننس کوین ارزی 
جدید در شبکه  بلاک چین محســوب می شود. 
این بدان معناســت که ســهم بازار آن نســبت 
به دیگر کوین های پیشــرو، کمتر و علاوه بر آن، 
تخصیص پرتفوی معامله گران نیز به این دســت 
از کریپتوکارنســی ها محدود است. در نتیجه این 
موضوع باعث می شــود ارائه دهندگان کریپتو، بر 
سر منابع ســرمایه گذاران هر روزه با هم به رقابت 
بپردازند. کریپتوکارنسی ها ممکن است به دلیل عدم 
وابستگی شان به دولت، برای بسیاری از معامله گران 
فریبنده باشند، اما این عاقلانه نیست که فکر کنیم 
اقدامات دولت تأثیر عمده ای بر ارزش آن ها نخواهد 
گذاشت. برای نمونه اگر اوضاع اقتصاد دولت ایالات 
متحده در شرایط نامســاعدی باشد، این موضوع 
ممکن است باعث شود معامله گران به دلیل ترس 
از کاهش ارزش ارز خود، سرمایه گذاری شان را در 

فضای کریپتوکارنسی ها افزایش دهند.
زنجیره بایننس چندین کارکرد مفید مانند ایجاد 
توکن های جدید برای دیجیتالی کردن دارایی های 
موجود، ارسال، دریافت، سوزاندن و بلوکه کردن و 

آزاد کردن توکن ها را در اختیار شما قرار می دهد.
 Binance Chain همچنین می توانید از طریق
Explorer، API و رابط RPC، بازار DEX را 
برای تأیید قیمت و فعالیت بازار دارایی های خاص، 
بررســی تاریخچه معاملات و بلوک های زنجیره ، 

رصد کنید.

مسکن

قیمت هر متر مسکن ملی چقدر تمام می شود؟
در حالی که شمارش معکوس برای تحویل مسکن ملی به متقاضیان آغاز شده است، مهمترین سئوالات مطرح شده بر 
این نکته استوار است که قیمت تمام شده مسکن ملی برای خریداران چقدر است. وزیر راه و شهرسازی درباره افتتاح و 
تحویل واحدهای مسکن ملی تا پایان دولت دوازدهم گفته است: این موضوع بستگی مستقیم به همکاری مردم دارد و 
هر چه مردم در پرداخت و واریز اقساط خوش حساب تر باشند پروژه زودتر تحویل می شود اما پیش بینی ما این بوده که تا 
پایان عمر دولت ۸۰ هزار واحد مسکن ملی افتتاح شود. با این حال اما و اگرها در خصوص قیمت مسکن ملی ادامه دارد. در 
حالی که در آذرماه هزینه ساخت هر متر مربع مسکن ملی ۳.۳ میلیون تومان گزارش شد اخیرا محمودزاده، معاون مسکن 

وزارت راه و شهرسازی تاکید کرده است که قیمت ساخت مسکن ملی از 4 میلیون در برخی استانها عبور کرده است .
وی با بیان اینکه هزینه ساخت مسکن ملی همان قیمت تمام شده ساخت است، گفت: در قراردادهای مسکن ملی هم 
همان زمان اعلام کردیم که قیمت مسکن ملی هم قیمت تمام شده ساخت واحد است و با توجه به افزایش هزینه ها از 

جمله سیمان و فولاد نهایت ۵ تا ۱۰ درصد تغییری در قیمت ها ایجاد شود.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه قیمت نهایی مسکن ملی اکنون در برخی استان ها تا متری 4 میلیون تومان افزایش داشته 
است، افزود: در ابتدا تعیین قیمت پروژه های مسکن ملی را به عهده استان ها گذاشتیم و بعد با قیمت های متفاوتی مواجه 

شدیم که در استان های مختلف تصمیم گیری شد.
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تولید نوعی ماده ضدعفونی کننده گیاهی توسط محققان ایرانی
یک استارت آپ نانویی موفق به تولید نوعی ماده ضدعفونی کننده کاملا گیاهی نانویی شده است که هیچ یک 
از مضرات دیگر مواد شیمیایی و نانوفلزات را ندارد.  بخش اعظمی از مواد ضدعفونی کننده که برای ضدعفونی 
سطوح و دست ها مورد اســتفاده قرار می گیرد، پایه الکلی دارند که در مدت زمان کوتاهی، ویروس های 
موجود را از بین می برد. اما همین مواد شیمیایی و الکل به کار رفته در مواد ضدعفونی کننده رایج در کشور 

و دنیا، عامل اصلی ایجاد حساسیت ها و بیماری های پوستی و همچنین تنفسی هستند. معمولا الکلی که در 
این مواد به کار می رود، خشکی شدید پوست را به دنبال دارد. نیما حق شناس، مدیرعامل یک شرکت استارت آپ 

نانویی می گوید: ما در قالب یک شرکت و به عنوان زیرمجموعه یک نانواستارت آپ، بعد از همه گیری کرونا، حدود یک 
سال روی تولید یک محصول ضدعفونی کننده کاملا گیاهی کار کردیم و هیچ گونه ماده صنعتی در تولید آن به کار نرفته است. 

او ادامه می دهد: این محلول ضدعفونی کننده، در کم تر از 30 ثانیه می تواند تمام ویروس، باکتری و قارچ را از بین ببرد. ماده ضدعفونی کننده 
گیاهی »استرلیتزیا« به دلیل عدم استفاده از الکل، هیچ محدودیت مصرفی ندارد و در هر سطحی می توان از آن استفاده کرد. 

به گفته او، الکلی که معمولا در مواد ضدعفونی کننده به کار می رود، آتش زاست و هر لحظه احتمال ایجاد حریق در آن وجود دارد. اما در این ماده 
هیچ گونه الکلی استفاده نشده بلکه نانو روغن های گیاهی هستند که جایگزین الکل شده اند. 

هر کارمندی معمولاً برای 
پیشرفت در کار خود و رشد 

شرکت تلاش می کند. اگر کسی 
ادعا کند که مدت طولانی برای 
شرکت شما کار خواهد کرد، هر 

گونه رفتاری را تحمل نخواهد 
کرد. ایجاد ارتباطات خوب در 

محیط مهم است

،،
کار و کسب

یادداشـــت
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این وفــاداری معمــولا به 
صــورت دوطرفه شــکل 
می گیرد. اگر شرکتی بخواهد 
یک کارمند وفادار و فداکار 
داشته باشد، باید متقابلا به او 
احترام بگذارد. این امر امروزه 
از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است، زیرا وفاداری معنای کاملًا متفاوتی 
نسبت به بیست سال پیش پیدا کرده است.

به عنوان مثال، سال ها پیش افرادی که در 
یک شرکت کار می کردند تنها از انتخاب 
شــدن به عنوان کارمند برتر ماه یا مورد 
تقدیر واقع شــدن از سوی کارفرما، بسیار 
خرسند می شدند. برای کسانی که در یک 
شرکت بزرگ مانند غول های رسانه ای و 
محبوب کار می کردند، شناســایی شدن 
توسط مدیران یک پاداش محسوب می شد. 
این مسئله هنوز هم می تواند اتفاق بیفتد، 
اما بسیار نادر است. اکنون، مردم انتظارات 
بیشتری از صاحبان قدرت دارند و کمتر از 
آن را قبول نخواهند کرد. بسته به ارزش های 
خود شرکت، این ویژگی می تواند خوب یا بد 
باشد. داشتن کارمندان وفادار، نیاز به تلاش 
دارد و می تواند کارفرمایان را به سمت بهتر 

شدن سوق دهد.

ویژگی های کارمند وفادار
   پشتکار، فداکاری و رهبری

آنچه شرکت ها باید درک کنند این است 
که کارمندان هم برای شرکت و هم برای 
خودشان کار می کنند. وقتی کارمندی کار 
خود را با تمام توان انجام می دهد، به خود 
نیز وفادار است. تقریبا برای همه ما اتفاق 
افتاده که زمانی که حواس کارفرما نیست، 
کارهایمان را عقب بیندازیــم. در برخی 

موارد، این رفتار می تواند برای شــرکت و 
خود کارمند مضر باشد. این می تواند به یک 
عادت تبدیل شود و مشکلات بزرگ تری 

ایجاد کند.
افرادی که واقعاً فداکار هســتند، همیشه 
تلاش بیشــتری می کنند زیرا آن انگیزه 
طبیعی را در خود دارنــد. آن ها کارهای 
روزمره شان را فقط انجام وظیفه نمی دانند، 
بلکــه آن هــا را فرصتی برای پیشــرفت 
می بینند. یک کارمند وفادار تقریباً همیشه 
انگیزه طبیعی برای تــلاش کردن دارد و 
سعی می کند کارها را تا حد ممکن درست 
انجام دهد. این یکی از بهترین راه های جلب 

احترام و اعتماد شرکت است.

   احترام به شرکت
اگر کارمند ذهنیت منفی نسبت به شغل 
خود یا شرکت داشته باشد، این مسئله به 
زودی به صورت ناخودآگاه در عملکردش 
نشان داده می شــود. افرادی که نسبت به 
هر چیزی در مورد شــغل خود احساس 
نارضایتی دارند، اگر قادر به ترک کار نباشند 
افسردگی می گیرند. این فقط به ضرر رابطه 
کارمند و شرکت نیست، بلکه می تواند برای 

کسب و کار نیز بد باشد.

   پرسشــگری و آمادگــی برای 
یادگیری

همیشه دیدن شخصی که مشتاق پیشرفت 
و یادگیری بیشتر درباره چیزی است که 
به آن علاقه دارد، ارزشمند است. با وجود 
پیشرفت های بســیار در جهان، برای یک 
کارمند مهم است که بروز و مایل به سازگار 
شدن با تغییرات باشد. شخصی که چنین 
ویژگی هایی دارد، مطمئنا شخص وفاداری 

است.

   حواس جمع
هر کارمندی معمولاً برای پیشرفت در کار 
خود و رشد شرکت تلاش می کند. اگر کسی 
ادعا کند که مدت طولانی برای شرکت شما 
کار خواهد کرد، هر گونه رفتاری را تحمل 
نخواهد کــرد. ایجاد ارتباطــات خوب در 
محیط مهم است. با این حال، یادآوری این 
نکته نیز ضروری است که هر کارمندی کار 
می کند تا بتواند به رفاه برسد. موضوع رقابت 
نیست، بلکه این است که باید حواستان را 

جمع کنید تا از ایجاد حاشیه در محل کار 
جلوگیری شود.

چرا شرکت ها باید نسبت به وفاداری 
کارکنان مراقب باشند؟

           ۱. کارکنان وفادار بهره وری را در 
محل کار هل می دهند.

     همانطور که قبلا گفته شــد، کارمندان 
وفادار در حال حاضر اشتیاق طبیعی برای 
پیشرفت و موفقیت دارند. آن ها همیشه 
راه های جدیدی برای مقابله با چالش های 
روز پیدا می کنند و به رشد شرکت کمک 
می کنند. آن ها همیشــه آماده هستند و 
می توانند بیشــتر کار کنند و چیزهایی را 
برای بهبود محیط زیست پیشنهاد می کنند. 
به عبارت ســاده تر، آن ها رهبران طبیعی 
هستند. دیگر کارمندانی که لرزش کمی 
دارند به طور طبیعــی آن انرژی را جذب 
کرده و آن کارمند ویــژه را تقلید خواهند 
کرد. بــدون رهبری، هر کارمنــد کوتاه و 
خسته خواهد شــد مثل دومینو. قبل از 
اینکه این رو بدونی محل کار ممکنه از حد 

متوسط باشه

   ۲. تجربه مشــتری شــرکت را 
می سازد یا می شکند.

        اگر کارمند انرژی منفی را به کار می گیرد، 
آن ها را زیر نظر داشته باشید. ممکن است 
مسری باشد. کاوشــگران، روسا، و حتی 
مشتریان می توانند به یک سرزمین منفی 

تبدیل شوند. یک وفادار

کارمند هم اکنــون به شــرکت احترام 
می گذارد و ارزش های آن را اولویت بندی 
می کند. اگر مشــتریان به داشتن تجربه 
منفی از یک فرد ادامه دهند، این می تواند 
اعتبار شرکت را خراب کند. حتی اگر یک 
مشتری باشــد، در برخی موارد تنها یک 
حادثه نیاز دارد تا همه چیز را تنظیم کند 
و همه چیز را به زمین بیاورد. این دلیل پل 
بین وفاداری مشتری و وفاداری کارمند را 
ایجاد خواهد کرد. وفاداری مشتری برای 
بهره وری و عملکرد شرکت حیاتی است. 
آن می تواند به عنــوان یک واکنش لینک 
زنجیره ای عمل کند. اگر وفاداری کارمند 
آلوده شود، وفاداری مشتری آلوده می شود 
و هر چیز دیگری به زودی یک سان خواهد 

شد.  

   ۳. وفاداری تصویر شرکت را بهبود 
می بخشد

        کارمندان بیش از آنچه که اغلب مردم فکر 
می کنند اهمیت می دهند. بیش از نیمی از 
تصویر این شرکت توسط کارمندان ساخته 
شده است. هر چه باشد، آن ها محصولاتی 
هستند که محصولات را می سازند و آن ها 
را تحت نام تجاری شرکت حمل می کنند. 
راحت ترین راه برای اطمینــان از این که 
این امر در محل کار وجود دارد این اســت 
که اطمینــان حاصل کنید که ســازمان 
 در عوض آنچه آن هــا می خواهند را بیان

 می کند.  

   ۴. وفاداری کارمندان تولید را در 
زمان کوتاه افزایش می دهد

       هنگامی که یک شــرکت در حــال احیا 
است یا تاخیر در تولید را تجربه می کند، 
کارمنــدان وفادار همیشــه می دانند که 
بالاتر از آب بمانند و تســلیم رکود نشوند. 
آن ها وفادار خواهنــد ماند و در طول تمام 
فراز و نشیب ها به سازمان وفادار خواهند 
ماند. آن ها همچنین تلاش خواهند کرد 
تا راه حل ها و یا راه هایــی برای آرام کردن  

دیگران پیدا کنند. 

   ۵. وفــاداری کارمندان می تواند 
بخشی از برنامه رشد شرکت باشد

        هر شــرکتی برنامه ای برای رشد و بهبود 

دارد. با این حال، همه قادر به دستیابی به آن 
نخواهند بود. یکی از بزرگ ترین دلایل این 
است که همیشه تعداد زیادی کارمند قرمز 
رنگ وجود دارند و بسیاری دیگر استخدام 
می شوند یا دوباره استخدام می شوند. اگر 
حضور قوی وفاداری کارمند در شــرکت 
وجود نداشته باشد، آن ها مایل یا علاقه مند 
به کار کردن برای شرکت در طولانی مدت 

نخواهند بود.  
یک راه برای بهبود این امر، گنجاندن برخی 
از انواع درآمد حاصل از وفاداری در برنامه 
اســت. زمانی که کارمندان به مدت چند 
سال در این شغل بوده اند، می توانند درآمد 
وفاداری را دریافت کنند و هر بار که به یک 
سال خاص می رسند آن را دریافت کنند. 
اگر یک برنامه درآمــد برای وفاداری تهیه 
کنید، آن ها خواهند دانســت که شما در 
برخورد با آن ها با احترام و مراقبت زمانی که 
آن ها برای شما کار می کنند جدی هستید.  

   ۶. افراد بیشتری می خواهند برای 
شرکت کار کنند

       اگر با کارمندان شــما خوب رفتار شود و 
بنیان قوی وفاداری کارمندان در محل کار 
وجود داشته باشد، آن ها به زودی تشویق 
خواهند شــد که در مورد این که با آن ها 
خوب رفتار می شود، صحبت کنند. این امر 
به ویژه برای شرکت هایی که در حال حاضر 
با کارمندان خود در ارتباط هستند و به طور 
مداوم کارمندان خود را از دست می دهند، 

مهم است.    

چرا سازمان ها باید به وفاداری کارمندان اهمیت دهند؟ 

وفاداران، ارزشمندترین سرمایه های شما هستند
کارمند وفادار شخصی اســت که در شرکت شما کار کرده و 
همیشه روی موفقیت شرکت متمرکز بوده است. این شامل 
فدا کردن وقت و علاقه خودشــان و صرف انرژی بیشتر در 
شرکت است. او نسبت به کمک به رشد و شکوفایی شرکت 
و شکست رقبا اشــتیاق زیادی نشان می دهد. پشت چنین 
تلاشی هیچ قصد و غرض منفی وجود ندارد. از سرمایه گذاری 
در شرکت تا فدا کردن رفاه و اشتیاق داشتن نسبت به شرکت، 
این ها تصویر واقعی یک کارمند وفادار را تشــکیل می دهد. 
 درست مانند وفاداری مشتری، وفاداری کارمندان نیز اهمیت 

دارد.

       هنگامی که یک شرکت 
در حال احیا است یا 

تاخیر در تولید را تجربه 
می کند، کارمندان 

وفادار همیشه می دانند 
که بالاتر از آب بمانند 
و تسلیم رکود نشوند. 
آن ها وفادار خواهند 

ماند و در طول تمام فراز 
و نشیب ها به سازمان 

وفادار خواهند ماند

گفتگو با دکتر ابراهیم شایگان مهر بنیانگذار یک استارت آپ زیبایی

مسیر پنج ساله ای که کمتر از یکسال طی شد

شرکت ژینوا یک کسب و کار تولید کننده محصولات آرایشی و 
مراقبتی پوست است که در کمتر از یکسال توانست اهداف پنج 
ساله خود و سرمایه گذارش را طی کند و هم اکنون نیز مسیر 

رو به رشدی را طی می کند.

این استارت آپ حوزه سلامت توسط دکتر ابراهیم شایگان مهر و تیمی متشکل از جوانان فعال 
ایرانی شکل گرفته است. رسانه اکوموتیو گفت وگویی با این تیم داشت که در ادامه به آن خواهیم 

پرداخت:

   ژینوا از کجا آغاز شد؟
بررسی ساخت محصولات آرایشی و بهداشتی را ما از آبان ۹۸ آغاز کردیم و اسفند۹۸ استارت 
خورد. به دلیل شیوع کرونا کار ما به صورت جدی از خرداد ۱3۹۹ شروع شد. ما بررسی ساخت 
محصولات خود را در چند بسته شروع کردیم ، بسته پوست و مو، بسته زخم و درمان و بسته 
سوختگی که به کمک بیمارستان بقیه الله در حال انجام هستیم. بخش پوست و مو استارت 
خورد و تخصصی در حوزه نیش مارکت مشغول کار شدیم که رقبای کمتری در این حوزه وجود 

دارند. استراتژی تولید ما به این صورت بود که کالاها قابلیت صادرات داشته باشند و 
یا مشابه محصولاتی باشند که دیگر در کشور وارد نمی شوند. ما از سیستم جدیدی 
در محصولات خود استفاده کردیم که جذب از طریق پوست در آن انجام می شد ما 
در ابتدا می خواستیم محصولات دارویی را تولید کنیم که جایگزین داروهای خوراکی 
شود که مشکلاتی برای بدن به وجود می آوردند. بعد از آن ما شوینده های صورت 
با کاربردهای درمانی را تولید کردیم که در ایران بی رقیب هستیم. پس از آن اولین 
دئودورانت ۷۲ساعته را تولید کردیم و از اوایل خرداد ۱۴00 نیز قصد تولید اولین 

دئودورانت ۱۲0 ساعته در دنیا را داریم.

   ایده این کسب و کار از کجا شکل گرفت؟
من با توجه به سابقه خانوادگی خود، در حوزه پخش و توزیع فعالیت می کردم. فعالیت 
من هم در استان کهگیلویه و بویراحمد و هم در زنجان بود، شرکت پخش خودم را در 
سال دوم دوره دکتری خود در زنجان راه اندازی کردم و همین مرا به بازار آشنا کرده 
بود، من تقاضای بازار را می شناختم و تجربیات خوبی داشتم ما کارهای زیادی کردیم 
تا به این حوزه رسیدیم مثل حوزه خدمات، تجارت الکترونیک و پیمنت، ما اولین بار در ایران 
سیستم بازاریابی شبکه ای در حوزه خدمات را به کمک تجارت الکترونیک پارسیان راه اندازی 
کردیم و سایان کارت را در سه لول ارائه کردیم. ما سال ۹3 اپلیکیشن آلما را مشابه اسنپ مارکت 
در زنجان به همراه مارکت های بزرگ این استان راه اندازی کردیم و بعد از آن وارد تخصص خود 
یعنی فرمولاسیون محصولات آرایشی بهداشتی شدیم و محصولات خاصی متفاوت از آنچه که 

در بازار بود را طراحی کردیم. رشته من شیمی دارویی بود و همین جا ایده ژینوا استارت خورد.

   اغلب کسب و کارها برای حل کردن مشکل یا چالشی می آیند، ژینوا قرار است 
چه مشکلی را حل کند؟

ما قرار بود جایگزین داروهایی  شویم که به صورت خوراکی مصرف می شد این داروها یا تاثیری که 
انتظار داشتیم بر بافت موضعی بگذارد نداشت و یا مشکلاتی مثل مشکلات گوارشی و هضم ایجاد 
می کردند. ما خواستیم متد جدیدی ایجاد کنیم که در این متد جذب از طریق پوست اتفاق بیفتد 
و دارو از سد پوست به موضع برسد مثلا برای داروی مصرفی زانو بتوان از راه پوست جذب انجام 
شود. بعد این ایده ترکیب شد با کار آرایشی و بهداشتی به خصوص مراقبت و بهداشت پوست که 

بتواند خواص درمانی هم داشته باشد. مثلا یکی از محصولات ما شوینده صورت زردچوبه است که 
در کنار شستشو می تواند کار ماسک و از بین بردن لکه ها و روشن سازی پوست را هم انجام دهد.

   چی شد که تیم شما شکل گرفت؟
قطعا کسب و کاری که دید فرا ملی دارد نیاز به نیروهای فروش، اخذ مجوز و… دارد، هر کسب و 
کاری برای مقیاس شدن نمی تواند تنها با یک بنیانگذار رشد کند و ما از روز اول این را فهمیدیم تا 
در کمترین زمان ممکن به اهدافمان برسیم. من با تجربه بازاریابی و دیدی که به بازار داشتم، به 
همراه همسرم که ایشان هم دکتری شیمی دارند و همکلاسی بودیم و تجربه تحقیق و توسعه و 
فرمولاسیون را داشتند، آقای نصیری با دکتری طب سنتی که به ما در تلفیق این طب با علم نوین 
کمک می کردند و آقای ارجمندی با مدرک ارشد هوش مصنوعی و تخصص بازاریابی دیجیتال 

و فعالیت گسترده خود در زمینه آی تی تصمیم گرفتیم یک تیم را بسازیم.

   از چالش های بازاریابی در ژینوا بگویید:
کسب و کارهای استارت آپی با حداقل هزینه وارد بازار می شوند ولی رقبای موجود در بازار یک 
حداقل هزینه را به تازه واردان تحمیل میکنند، استارت آپ امکان اجاره یک بیلبورد با هزینه های 
بالایش را ندارد که ممکن است شرکت رقیب این کار را انجام دهد. استارت آپ وارد تبلیغات 
ارزانتر مثل شبکه های اجتماعی می شود ما هم با هزینه حداقلی شروع کردیم اما همین باعث 
شد تا مشتریان ما اغلب خرید خود را تکرار کنند. همین باعث شد اهداف پنج ساله خود را در کمتر 
از یکسال انجام شود و به یک تیم سودده تبدیل شود و وارد حوزه صادرات شویم. ما هم اکنون 

مشکل بودجه برای توسعه داریم چرا که تقاضای ما بیشتر از میزان تولید ماست.

   در مورد غول مجوزها در کسب و کارتان بگویید:
مجوز واقعا غول است! اما برای گرفتن مجوزها باید درایت داشت و کار به صورت تیمی انجام شود. 
برای گرفتن مجوز ما سه سد داریم، وزارت صنعت و معدن، سازمان محیط زیست و غذا و دارو 
که از هرکدام، ما به پروانه بهره برداری نیاز داریم. هرکدام از اینها نیز نیازمند سوله استانداردی 
با دستگاه ها برای بازدید بود. کشور ما سخت ترین سیستم اخذ مجوز را در این حوزه دارد و پر 
از چالش های مختلف است. ما تصمیم گرفتیم حداکثر تلاشمان را برای گرفتن مجوزها به کار 

گیریم و با تحقیق و مشاوره از دوستان فعال این حوزه توانستیم شش مجوز اولیه را اخذ کنیم.

اکوموتیو
گفت و گـــو

استارت آپ

تعدادی نیروی آقا  بازنشسته
جهت امور  خدمات و  نظافت

  محدوده بزرگمهر،جی ،خوراسگان
۳۲۱۲0۳۱۵  ،09۱۳8۱۶۲۴۶۵ 

  جذب مدرس در سراسر ایران
خانم و آقا

حقوق اداره کار، بیمه، قابلیت ارتقا شغلی
ارسال رزومه به شماره واتس آپ

090۲۳۵۱8897 

  گرافیست حرفه ای
  نوع همکاری: تمام وقت

  ساعت کار 9 صبح تا ۶ عصر
  بیمه

)Whatsapp( 09۱۳۱07۱۵۴۶ 
0۳۱۳۶۶۴۵۳۱۵  

شرکت قائم نخ کیمیا جهت تکمیل کادر خود 
در استان اصفهان از افراد واجد شرایط زیر 

دعوت به همکاری می نماید.
** مهندس صنایع

  نوع همکاری: تمام وقت
** مهندس نساجی

  نوع همکاری: تمام وقت
** مترجم انگلیسی

  نوع همکاری: تمام وقت
** انباردار آقا

  نوع همکاری: تمام وقت
ارسال رزومه:

viratalash@gmail.com

شرکت سپنتا برج پیشرو سپاهان جهت تکمیل 
کادر خود در اســتان اصفهان از افراد واجد 

شرایط زیر دعوت به همکاری می نماید.
** منشی

  نوع همکاری: تمام وقت
  آشنایی با حسابداری

  تایم کار از ساعت 8 صبح تا ۲ بعداز ظهر
  حقوق ماهیانه ۱۲00

** بازاریاب
  نوع همکاری: تمام وقت

  جهت کار آسانسور
  در دفتر و سر ساختمانها

  با پورسانت عالی
محدوده خیابان پروین

0۳۱۳۵۵999۳9  ،09۳9۶09۴۳۲۲ 

استخدام نقشه کش در پولاد تجهیز ایرسا 
  نوع همکاری: تمام وقت

  مسلط به نرم افزارهای نقشه کشی CAD و 
Salidworks و یا Inventor

  حداقل ۳ سال سابقه مرتبط
  حقوق ثابت ،   بیمه 

ارسال روزمه:
irsa.pooladtajhiz@gmail.com

اســتخدام انباردار خانم در یک کلینیک 
ساختمانی در  اصفهان

  نوع همکاری: تمام وقت
  تعداد: ۲ نفر

  با تجربه و جوان
09۱۳0۶0۱7۳۶ 

استخدام در سه ردیف شغلی
 ** تعدادی  نیروی دفتری )خانم(

**    بازاریاب )خانم و آقا(
**    راننده ماشین
09۱۳۳۶۶۶7۲۶ 

  کارمند خانم جهت امور  اداری
تسلط کامل بر نرم افزارهای آفیس

 آشنایی با اصول نامه نگاری ونگارش آنها
دارای تجربه در انجام امور اداری شــرکتها و 

مذاکرات اداری
ارسال رزومه: 

Estekhdam3145@gmail.com

یک شرکت معتبر تولیدی جهت تکمیل کادر 
خود دعوت به همکاری می نماید.

 ** کارگر قالب گیر آقا
  ** کارگر سنگ زن آقا
 ** کارگر کوره بان آقا

 **  جوشکار آقا
  ** کارگر انبار آقا

 **  کارگر برق کار آقا
  ** کارشناس کارگزینی )منابع انسانی(

)Whatsapp( 09۱۶۲۲879۵۵ 
0۳۱۴۲۶9۶۵0۱

sfa.sepahan@yahoo.com
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